
VEČERAS SE OTVARA 24. JFD

ZDRAVO, 
MALENI
Večeras se, 'dvadeset i četvrti put podiže zastava 

Jugoslavenskog festivala djeteta. Ovaj grad od danas 
počinje živjeti jednim drugim životom, odisati druk
čijom atmosferom’ počinje biti poprište događanja ve
zanog za sve što na planu umjetnosti i stvaralaštva 
radimo — kako to fraza lijepo kaže — s djecom i za 
djecu. Idućih petnaestak dana i štampa će biti pre
plavljena tekstovima o našem festivalu, a danas, na 
dan otvaranja, evo prigode da čujemo ponešto o ono
me što nas očekuje. Ante Pulić, rukovodilac Festiva
la. na pitanje o tome što predviđa na temelju dosada
šnjih, jednogodišnjih priprema, kaže:

' — Predviđamo, da bi ovaj Festival mogao imati 
prilično visoku razinu kvalitete programa. Čak od 
stotinu i šezdeset prijavljenih, selektori su odabrali 
sedam dramskih, šest lutkarskih, devet muzičkih pro
grama, i u svakom slučaju to je najbolje od svega 
što je prijavljeno. Sad, ostaje da vjerujemo u kom
petentnost izbora selektora i njihovo mišljenje da je 
to najbolje od onoga što trenutno u Jugoslaviji ima
mo. Ako tako ne bude, odnosno ako programi budu 
nekvalitetni, onda je takvo stanje, pa to može biti te
ma -razgovora' i na; press-konferencijama i drugdje, i 
to je jedna od svrha i ciljeva ovog Festivala.

Što se -tiče opsega programa, on je standardan, 
u granicama dosadašnjih Festivala. Nešto je opsežniji
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Sa tematske konferencije Saveza 
sindikata Šibenik

Zdravstvo 
kronično

pobolijeva
(Nastavak sa 1. stranice)

općinskog Vijeća zajednice općina Split, 
predstavnici Općinskih vijeća Saveza sin
dikata Varaždina i Zadra, te predstavnici 
društveno-političkih organizacija općine i 
Skupštine općine Šibenik. Na Konferenciji 
se raspravljalo o funkcioniranju sistema 
zdravstvene zaštite i zdravstvenog osigu
ranja u općini Šibenik. Predsjednik Pred
sjedništva Općinskog vijeća Saveza sindi- 
kata Tomislav Mikulandra u uvodnom je 
izlaganju između ostalog naglasio:

Šime Šupe

Idejno-političko osposobljavanje članova Saveza komunista

Proces idejnog rada 
trajan i organiziran 

zadatak cjelokupnog 
članstva

Ostvarivanje programa idejno-političkog osposobljavanja i marksističkog obrazovanja 
jedan je od redovnih i stalnih zadataka komunista u šibenskoj općini. Osposobljavanje 
komunista vrši se za neposrednu političku akciju u OUR-ima, samoupravnim I delegat
skim tijelima i cjelokupnom političkom sistemu • Pojave nacionalizma i slična nepri
hvatljiva ponašanja trebaju svakom komunistu biti znak za političku mobilizaciju # Os
novne organizacije SK dužne su i dalje redovno analizirati idejna kretanja i pojave, 
posebno tendencije na ostvarivanju politike ekonomske stabilizacije

— Ostvarivanje zdravstvene 
zaštite radnika u neposred
nim odnosima slobodne razmje 
ne rada ima za cilj, da rad
nici u udruženom radu najne- 
posrednije ostvaruju zadovo
ljavanje svojih potreba u za
štiti zdravlja, đa planiranjem 
i programiranjem svojih zdrav 
stvenih potreba ovisno o uv
jetima rada i proizvodnje, ov
ladaju cjelinom dohotka i dru
štvene reprodukcije. Na taj 
način radnici u udruženom 
radu zdravstva neposredno pri 
donose poboljšanju uvjeta ra
da i zdravstvenog stanja u 
OUR-u, kao i povećanju pro
duktivnosti rada i ostvarenju 
većeg dohotka.

Za sve OOUR-e i radne za- 
jedinice na području SlZ-a zd
ravstva utvrđen je jednak zd- 

'ravstveni standard i osigurana 
određena zakonska solidarnost 
na razini općine. Međutim, tre 
ba naglasiti, da primjena Za
kona nije dosljedno provede
na u život, te je potrebno da
lje izučavanje općinske soli
darnosti u skladu s politikom 
i intencijom novog Zakona. 
Oblik, opseg kvalitetu i na
čin zadovoljavanja zajedničkih 
i pojedinačnih potreba OUR-a 
i zajedničkih potreba društva 
u zdravstvenoj zaštiti, te zdrav 
stveni standard tih potreba ut
vrđuju korisnici i davaoci 
zdravstvenih usluga u osnova
ma planova svojih OOUR-a, 
kao i u osnovama planova 
mjesnih zajednica i SlZ-ova.

Cijelo dosadašnje razdoblje 
primjene Zakona, kao i ra
nije prije njegovog donošenja, 
stjecanje dohotka u zdravstvu 
vrši se u »krnjem«, * smanje
nom obliku. To je rezultat og
raničenog rasta sredstava za 
zadovoljavanje zajedničkih po
treba zadnjih nekoliko godi
na preko izvornih prihoda u 
zajednicama zdravstva, tako 
da se do danas nije izjednačio 
položaj radnika u zdravstvu š 
radnicima u oblasti materijal
ne proizvodnje, posebno s obzi 
rom na dohodak korisnika i 
davalaca usluga u posrednom 
odnosu. Osim toga, u uvjetima 
velikog rasta cijena i inflacij
skih kretanja dolazi iz godine 
u godinu do. sve većeg opada
nja dohotka radnika u zdrav
stvu, kao i ukupnog prihoda i 
dohotka u Zdravstvu , općine Ši 
benik, što dovodi do realnog 
pada standarda svih oblika po 
trošnje zdravstvenih radnika.

Nakon uvodnog izlaganja i 
Izvještaja o radu Općinskog 
vijeća Saveza sindikata i nje
govih organa, razvila se dis
kusija o te dvije teme. Tako 
je Stipe Bralić govorio o bo
ljoj vezi osnovnih organizacija 
sindikata s Općinskim vijećem 
i općinskim odborima, ulozi 
Sindikata u udruženom radu i 
vrlo lošim zdravstvenim uslu

gama, posebno prilikom spe
cijalističkih pregleda. O ne
planskom katkoročnom i dugo
ročnom razvoju zdravstva go- 

. vorio je Slavko Skočić, kao i 
o neracionalnom trošenju li
jekova. Posebno se osvrnuo na 
bolovanja gotovo uvijek istih 
radnika, efikasnost zdravstva, 
još uvijek prisutne tzv. plave 
'koverte i na rad Zdravstvene 
stanice u SOUR-u industrije 
aluminija »Boris Kidrič«. O 
radu osnovnih organizacija sin 
dikata i općinskih odbora sin
dikata govorio je Petar Tolj, 
dok je o stomatološkoj zaštiti 
i njenom funkcioniranju u op
ćini izlagao Jovan Oklješa. 
Branko Sruk' govorio je o pri
mjeni Zakona s posebnim os
vrtom na primarnu zdravstve
nu zaštitu, problemima rizič
nih zajednica i neaktivnosti 
njihovih odbora, dosljednoj 
primjeni samoupravnih spora
zuma iz oblasti zdravstvene 
zaštite, izostancima s posla i 
samoupravnom organiziranju 
zdravstva. O zakašnjenju pla
niranja i usuglašavanja u zd
ravstvu, posebno u primarnoj 
zdravstvenoj zaštiti govorio je 
Branko Belamarić, koji je ta
kođer istakao potrebu dono
šenja tehničkih planova i pro
grama. Drago Kovač je govo
rio o materijalnom položaju 
zdravstva i pokušaju uvođenja 
stimulativnih mjera i dvosmje 
nskog rađa u ambulantama, te 
o opskrbi i nestašici lijekova i 
besplatnoj preventivi koja se 
malo koristila (cijepljenje pro
tiv gripe). Marko Đurica go
vorio je o programu sindikal
ne škole i drugim oblicima 
usavršavanja rukovodilaca sa
moupravnih organa u OOUR- 
-ima, dok je Vinko Guberina 
istakao potrebu fuziranja svih 
zdravstvenih stanica u općini 
u zajednički OOUR primarne 
medicine. Posebno je istakao, 
da je zdravstveni kadar u op
ćini u zadnje virijeme dosta 
ojačan, pa da se tom kadru 
trebaju pružiti adekvatni uv
jeti za normalan rad i život. 
U diskusiji su, nakon pozdrav
nih riječi, sudjelovali i gosti 
Konferencije.

Nakon diskusije, delegati su 
usvojili Izvještaj o radu Op
ćinskog vijeća Saveza sindika
ta i njegovih organa, te pri
hvatili program aktivnosti za 
naredno razdoblje. Odlučeno 
je također, da posebna komi
sija sačini zaključke Konferen
cije, koji će biti dostavljeni 
svim općinskim odborima i os
novnim organizacijama sindi
kata.

Na kraju sjednice Predsjed
ništvo Općinskog, vijeća Save
za sindikata izabralo je Šimu 
Šupu za predsjednika Predsje
dništva za naredno jednogodiš 
nje razdoblje.

LJ. J.

Ostvarivanje programa idejno-političkog 
osposobljavanje i marksističkog obrazovanja 
jedan je od redovitih i stalnih zadataka ko
munista u šibenskoj općini. Naročito je in
tenzivirana aktivnost na planu idejno-polatič- 
kog osposobljavanja na marksističkoj osno
vi nakon Desetog kongresa SKJ, kada je za
htjev za idejnim radom postavljen kao bitan 
uvjet za konkretnu aktivnost komunista, ka
da je idejno-političko osposobljavanje posta
lo zadatak cjelokupnog članstva. Ta aktiv
nost proizlazi iz sve većih i složenijih zada
taka na razvijanju samoupravnih odnosa u 
udruženom radu d cjelokupnoj strukturi na
šeg društva. A budući da je za ostvarivanje 
vodeće idejne uloge SK nužna izgrađena svi
jest i idejno jedinstvo, prije svega u Savezu 
komunista, to smo u povodu toga razgovara
li s BBRISLAVOM ANTUNCEM i MIROM 
KLARIĆ, predsjednikom i sekretarom Komi
sije za idejno-politički rad i informiranje CK 
SKH Šibenik.

g Idejno-političko osposobljavanje i mar 
ksističko osposobljavanje vrlo se uspješno 
provodi kao redovan i stalan zadatak komu
nista u šibenskoj općini, što je konkretno 
učinjeno na tom planu u prošloj godini?

— U prvom redu poduzimaju se napori da se 
idejno-političko obrazovanje komunista razvi
je u osposobljavanje komunista za neposrednu 
političku akciju u OUR-ima, samoupravnim i 
delegatskim tijelima i cjelokupnom politič
kom sistemu. Definirajući svoje zadatke, a 
polazeći od Akcionog programa zadataka u . 
idejnoj izgradnji, u šibenskoj partijskoj or
ganizaciji saživjelo je shvaćanje, da u situa
ciji kad smo oslanjanje na vlastite snage uze 
li kao strateški pravac svoga djelovanja, suo
čavanje s nedostacima i problemima u sva
koj sredini postaje primami idejni i politički 
zadatak SK. Spomenuti program bio je još 
jedan podstrek komunistima nakon Treće 
sjednice CK SKJ, još jedan pomak u njiho
voj idejno-političkoj akciji, što »naravno, po
drazumijeva, da osnovne organizacije SK do
sljedno ostvaruju zadatke koje su dz progra
ma pretočile u svoje konkretne obaveze, kao 
i da jačaju proces idejne diferencijacije i pro 
vjeru komunista u ostvarivanju zadataka sa
dašnje etape razvoja našeg društva. Gotovo 
cjelokupna aktivnost šibenskih osnovnih or
ganizacija SK sažeta se u zadacima naglaše
nim u Akcionom programu, u prvom redu 
polazeći od politike zapošljavanja,' odnosa u 
stambenoj izgradnjii, prisvajanja društvenog 
dohotka, izigravanja zakona, raznih zloupo
treba kojima se dovodi u pitanje ostvariva
nje zakonitosti, socijalistički moral i. socijalna 
sigurnost ljudi, do djelovanja komunista u 
oblasti odgoja i obrazovanja, Informativnoj 
djelatnosti i si U svim tim oblastima poja
čana je aktivnost u osnovnim organizacija
ma, jer programi doneseni u bazi, najvećim 
se dijelom ostvaruju. Tu je bitno naglasiti, 
da je najvažnije što se u osnovnim organiza
cijama sagledavaju i rješavaju svi problemi 
koji se rađaju iz konkretne dnuštveno-eko- 
nomske situacije i djeluju na svijest radnog 
čovjeka.

• Govorite o dijelu aktivnosti na planu 
Ostvarivanja zadataka iz programa idejnog 
djelovanja, koje se od svibnja prošle godine 
odvijaju u osnovnim organizacijama SK. Što 
je učipjeno na razini Općinskog komiteta SK 
na planu osposobljavanja komunista za svoju 
ulogu?

— Osim navedenog programa aktivnosti, 
utvrđen je širok krug aktivnosti i zadataka 
za svaku komisiju OK SKH. kao i za OK i 
njegovo Predsjedništvo. Drugim riječima, sva 
ka procjena moralno-političkog stanja u op
ćini nosila je za sobom nove obaveze i za
datke. Komisija za idejno-pohtički rad i in
formiranje imala je nekoliko rasprava, iz
među ostalog raspravu o socijalističkom preo 
braža ju odgoja i obrazovanja, na razini Ko
misije i osnovnih organizacija. Rasprava o 
toj temi još nije završena, budući da se tu 
ne radi samo o položaju i perspektivi pros-, 
vjetnih radnika, nego i o širem značaju toga 
područja za formiranje društvene svijesti, 
posebno kod mladih generacija koje prolaze 
kroz obrazovni sistem.

U suradnji s nadležnim organima, Komi
sija je također organizirala raspravu o poja
vama nacionalizma i zadacima članova SK 
na tom planu, jer »pojave nacionalizma i slič
na .neprihvatljiva ponašanja trebaju svakom 
komunistu biti znak za političku mobilizaci
ju. To iz razloga, što je danas nužno odluč
nije i s mnogo više teoretskih argumenata, i 
komunističke borbenosti ulaziti u analizu su
vremenih odnosa, a ne zato, što je povećan 
broj nacionalističkih ispada na našem podru
čju.

£ Uz navedene aktivnosti, Komisija je 
djelovala i na organiziranju i praćenju stal
nih oblika osposobljavanja članova SK za 
svakodnevnu aktivnost. Koji su to bili ob
lici?

— Riječ je o već uhodanom radu Poli
tičke škole SKH, koja je nesumnjivo oprav
dala svoje postojanje. Ove-godine Školu je 
završilo 79 polaznika od ukupno 99 prijavlje
nih. Tendencija »osipanja«, bez obzira na to 
što analize pokazuju da je karakteristična za 
cijelu Dalmaciju, zahtijeva posebnu analizu, 
pa i veću odgovornost svih sudionika u ovom 
obliku idejno-poliitičkog osposobljavanja. Za
to je potrebno, da se pinije početka rada de
vete generacije polaznika Škole vodi strogo 
računa o poštivanju kriterija za sve polazni
ke, to više, što je pohađanje škole i svojevr
sno priznanje za svakog komunista. Osim 
škole, održavaju se redovito i seminari za 
novoprimljene članove SK, koji se stalno do
građuju ii podižu kvalitetu njihova rada.

0 I, na kraju, što predstoji u narednom 
razdoblju?

— Kroz društveho-političke i društvene 
organizacije i cjelokupan delegatski sistem 
razvijaju se uvjeti za demokratsku raspravu, 
koja omogućava, đa se interesi i potrebe rad
nih ljudi usuglašavaju i pretvaraju u dru
štvenu politiku i odluke. U takvoj demokra
tizaciji političkog života nezamjenjivu pokre
tačku ii vodeću ddejnu ulogu moraju imati 
komunisti, pa ćemo i dalje njegovati i raz
vijati raznovrsne (uz postojeće) oblike ospo
sobljavanja komunista za »usmjeravanje ta
kvih rasprava. Zato su osnovne organizacije 
dužne redovito analizirati idejna kretanja i 
pojave, posebno idejne tendencije u vezi s 
ostvarivanjem politike ekonomske stabiliza
cije. Shvaćanje cjeline društvenih pojava i 
rješavanje izraženih problema u privređiva
nju i stvaranju dohotka pitanja su, koja pre
vladavaju u programima idejnog osposoblja
vanja za sve komuniste i u narednom raz
doblju.

Razgovarao: Ljubo JELOVClC



IZ OPĆINSKOG ODBORA SUBNOR-a

Omladina njeguje I nastavlja 
svijetle tekovine NOB-a 

i socijalističke revolucije Piše:
V. Gradiška

Uz četrdesetu obljetnicu obilježavanja oslobođenja grada i opći
ne pripremaju se brojne manifestacije • U svim proslavama trebaju 
se uključiti predsjedništva mjesnih udruženja boraca i drugih društve- 
no-političkih organizacija u mjesnim zajednicama O Početak gradnje 
Doma boraca i omladine planiran za početak iduće godine

11. LIPNJA

Iz Visa su stigli na Žirjc brodovi »Edison« i »Sv. 
Križ« krcati različitog materijala. Njih je pratio PC 
21. Navečer su se vezom za Kamenu prebacili drugo
vi iz Okružnog komiteta Šibenik i Zadar, te glumač
ka grupa Okružnog NOO-a Šibenik, iako s kopna ni
je dat signal da je kanal slobodan.

Spomenik Radi Končanu i drugovima

U- okviru obilježavanja 40. 
obljetnice oslobođenja grada i 
općine, ove će se godine or
ganizirati brojne manifestacije 
širom općine, a također i iz
van njenih granica. Posebno 
će biti obilježen 4. srpnja, Dan 
borca, svečanom akademijom 
u gradskom Kazalištu pod na
zivom »Ifne vječnosti je Titovo 
ime«. Nastupit će RKUD »Ko
lo«, pjevački zbog »Penzio
ner« i Šibenska narodna glaz
ba, te recitatori Centra za kul
turu i srednjoškolskog centra.

Proslava Dana borca sveča
no će se obilježiti u svim mje
stima općine, gdje će se uklju
čiti sva predsjedništva mjes
nih udruženja boraca i drugih 
društveno-političkih organiza
cija u mjesnim zajednicama. 
Uz prigodne govore i refera
te, položit će se vijenci i- cvije 
će na grobove i spomen- obi
lježja palih boraca i žrtava 
fašističkog terora. Osim toga, 
bit će organiziran tradicional
ni turnir u malom nogometu 
»Bratstvo-jedinstvo« u Brati - 
škovcima.

I 27. srpnja, Dan ustanka u 
SR Hrvatskoj, bit će također 
svečano proslavljen. Tradicio
nalna proslava održat će se na 
brdu Kozara kod Vodica, dok 
će se proslava također organi
zirati u svim mjestima opći
ne. U Tijesnu će biti posebno 
svečano, jer će se tamo otvo
riti spomenik palim borcima 
i žrtvama fašističkog terora.

Osim proslave ova dva vrlo 
značajna datuma našeg NOB-a 
i socijalističke revolucije, bor
ci i omladina iz naše općine 
sudjelovat će na brojnim pro
slavama obilježavanja značaj

nijih datuma. Tako, će šiben
ska delegacija sudjelovati na 
svečanosti prilikom otvaranja

Stojan
U četvrtak, 14. lipnja u 

69. godini umro je Stojan 
Mileta, nosilac Partizanske 
spomenica 1941.

Stojan Mileta potječe iz 
težačke porodice. Nakon 
osnovne škole završio je 
mehaničarski zanat, a zbog 
revolucionarnih ideja i po
litičkog djelovanja često je 
otpuštan s posla, hapšen i 
zatvaran. Već u ranoj mla 
dosti, opredjeljuje se za 
radnički pokret i postaje 
član URS-ovih sindikata i 
SKOJ-a. Od 1933. godine 
član je Uprave radničkog 
sportskog društva Šibenik. 
Desetog svibnja 1941. godi
ne primljen je u članstvo 
Komunističke partije Jugo
slavije. Sudjelovao je u 
svim akcijama, koje je 
Partija organizirala protiv 
nenarodnog režima.

Za narodnooslobodilački 
pokret počeo je kao skoje
vac i komunist raditi od 
prvih dana okupacije zem
lje. Fašisti ga hapse u srp
nju 1941. godine. Razdob
lje od listopada 1941. do 
kraja 1943. proveo je u ta
lijanskim logorima. Za to 
vrijeme Stojan Mileta bio 
je stalno povezan s komu- 

spomenika smrznutim borcima 
u Popinom polju u Lici na 
velikom susretu boraca i om
ladine sjeverne Dalmacije i 
južne Like 28. srpnja. Isto 
tako, delegacija će sudjelovati 
u komemoracijama ispred spo
menika palim borcima u Dr
nišu i na Pisku 12. kolovoza. 
O programu proslave svih ovih 
značajnih povijesnih datuma 
raspravljalo je Predsjedništvo 
Općinskog odbora SUBNOR-a, 
a bit će upoznati i predsjedni
ci mjesnih udruženja usmeno 
i pismeno.

U sklopu proslave, bit će i 
završena gradnja Partizanskog 
spomen-groblja na K van ju, bu 
dući da je završna faza grad
nje u toku. Planira se, da će 
radovi što ih izvode radnici 
»Kamenara« biti sasvim do
vršeni do kraja srpnja ove go
dine i .stajat će 8,5 milijuna 
dinara (zadnja faza) iz sred
stava mjesnog samodoprinosa. 
Vode se i pripreme oko počet
ka izgradnje Doma boraca i 
omladine, za što će se iz sred
stava samodoprinosa odvojiti 
100 milijuna dinara. Trenutno 
se radi izvedbena dokumenta
cija, tako da je gradnja (ili 
adaptacija) planirana za poče

12. LIPNJA

Jake neprijateljske snage iz Benkovca napale su 
položaje VI brigade. Uz podršku teškog oružja nepri
jatelj je uspio da potisne naše bataljone, koji su od
stupili u pravcu Jagodnje i Polače. U borbi s nepri
jateljem za posljednja dva dana brigada je imala 
11 mrtvih, 24 ranjena i 5 nestalih boraca, te izgubila 
sedam teških mitraljeza, dva puškomitraljeza, šest pu
šaka i jednu strojnicu, dok je neprijatelju nanijela 
gubitak od 52 mrtva, 25 ranjenih i 85 zarobljenih. 
Od ratnog materijala našima je palo u ruke 6 puško
mitraljeza, 1 šarac, 3 teška mitraljeza, 78 pušaka, 7.000 
metaka i 40 bombi.

13. LIPNJA

Nijemci i četnici koji su stacionirani u Zablaću 
otvorili su bacačku vatru na otok Zlarin. Od toga Su 
poginuli Hrvoje Vukov, omladinac i Marija Strelov, 
domaćica.

U zaselku Milišinim Ložnicama, na terenu Pri- 
moštena, glumačka grupa Okr. NOO-a Šibenik odr
žala je uspjelu priredbu koja je bila jako dobro po
sjećena. Poslije priredbe trajalo je narodno veselje 
do kasno u noć.

tak iduće godine.

LJ. JELOVČIĆ

Mileta
nistima — logorašima i ak 
tivno je politički djelovao.

Nakon kapitulacije Ita
lije oslobođen je i u pro
sincu 1943. godine pristu
pa narod nooslobodilačkoj 
vojsci. Nalazio se u sasta
vu Šeste proleterske ličke 
divizije i 19. sjevernodal. 
matinske divizije u kojoj 
je dočekao kraj rata.

U poslijeratnom razdob
lju Stojan Mileta je radio 
u Šibeniku sve do odlaska 
u mirovinu u svibnju 1960. 
godine. Obavljao je funk
ciju tajnika i predsjednika 
Nogometnog kluba »Ši
benik« i u Narodnoj tehni
ci. Bio je aktivan član mno 
gih sportskih i kulturnih 
društava. Svojim predanim 
i humanim radom osobito 
se isticao u odgajanju i 
osposobljavanju mladih. 
Stojan Mileta nosilac je 
niza priznanja: Ordena za 
hrabrost, Ordena bratstva 
jedinstva sa srebrnim vi
jencem. Ordena zasluge za 
narod sa srebrnom zvijez
dom, Ordena rada sa zlat
nim vijencem, Ordena Re
publike sa srebrnim vijen
cem i Medalje za hrabrost.

14. LIPNJA
Nepoznati četnici preobučeni u engleske uniforme 

naišli su u etničkom polju zvanom Ježine na Krstu 
Lambašu Grgina i Krešu Panjkotu Josina. Obojica 
su ubijeni iz pištolja.

U Grebaštici je izvršena mobilizacija. Prijavilo se 
25 dobrovoljaca. Još ih je nekoliko ostalo u selu koji 
su obećali stupiti u NOV po obavljenoj žetvi. Istog 
dana bila je mobilizacija i u Jadrtovcu, koja je slabo 
uspjela. Pošto su Joso Morović, jadrtovački glavar i 
Stipe Morović (Ćoro) bili glavni protivnici mobiliza
cije, to šu ih naši odveli sobom. Ustaške vlasti su 
u Šibeniku izdale proglas o mobilizaciji svih muška
raca od 16 do 55 godina starosti. Taj ustaški proglas 
parirala je partizanska Komanda mjesta Šibenik s te
rena Primoštena uputivši pozive za stupanje u re
dove NOV-a određenim osobama u gradu. Bez poriva 
su izašli iz grada svi muškarci aktivisti NOP-a, a os
tale su samo žene kao rukovodioci i aktivisti NOP-a 
u gradu.

15. LIPNJA

Pet lađa na vesla, koje su u toku noći prevozile 
materijal od otoka Kaknja do Sovlja, bilo je dočekano 
mitraljeskom vatrom s obližnjeg brežuljka na ulazu 
u sovljansku luku. Posada napadnutih lađa je pod 
njemačkim mecima uspjela izvući lađe iz teške situa
cije tako da neprijatelju nije palo ništa u ruke. Na 
našoj strani bila je samo jedna žrtva.

16. LIPNJA

Četnici, koji su se nalazili u Zablaću, zajedno sa 
Nijemcima upali su u selo Razore gdje su zapalili 
kuće i pojate Nikole, Ante i Viče Vuđraga. Tada su 
ubili Dumu Vuđrag ženu Viče, Vicu Vuđrag pok. Mi
je, Stanu Vuđrag Nikinu. Antu Vuđraga Antina. Tog 
dana su iz Razora nestali: Milka Vuđrag žena Viče, 
Valerija Vuđrag Vicina od 70 godina. Paško Vuđrag 
Vicin od 6 godina, Vjekica Vuđrag Vicina od 3 i po 
godine, Mile Vuđrag od 6 godina. Pretpostavlja se da 
su ih četnici žive bacili u vatru gorućih zgrada, budu
ći da su na zgarištu u pepelu nađeni ostaci izgorenih 
ljudskih kostiju. Istog dana četnici i Nijemci iz Ra
zora su se pokušali prebaciti u Bilice, da bi se za
tim preko Stublja prebacili u Raslinu, ali su ih u 
Stublju dočekali borci partizanske straže Komande 
mjesta Šibenik, koja je u Bilicama stalno stacionira
la. U borbi je ubijeno 7 neprijateljskih vojnika i tako 
je osujećen njihov pokušaj prebacivanja preko Prok- 
Ijana.
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tvornica elektroda i ferolegura

Dovršena operativna 
obalaj

U »Tvornici elektroda i ferolegura« dovršena su dva po
strojenja koja će uvelike pridonijeti racionalnijem i ekono
mičnijem poslovanju, a jedno od njih riješit će gradske pro
metnice gužve i zagađivanja. Riječ je o izgradnji operativne 
obale u Crnici koja će ubuduće zamijeniti prijevoz sirovina i 
gotovih proizvoda od »Luke« do »TEF-a«.

U sklopu ove investicije, u 
koju je utrošeno oko 45 mili
juna dinara, izgrađena je be
tonska obala u dužini od 110 
metara i postavljena polupor- 
talna dizalica (na slici) od 8 to- 
na nosivosti. Na obalu, u tvor
nici, moći će zasad pristajati 
brodovi od 10 tisuća tona no
sivosti, ali se/malim preina
kama obala može osposobiti i 
za pristajanje najvećih brodo
va kroji stižu u šibensku luku. 
Izgradnja obale omogućit će 
pretovar oko 150 tisuća tona 
TEF-ovih sirovina i proizvoda 
godišnje i dakako donijeti 
ovom kolekti vu znatne uštede 
goriva za kamione, a gradske 
i prigradske prometnice oslo
boditi rasute manganove ru
de.

Drugo postrojenje jedinstve
no je u zemlji, a potreba nje
gove izgradnje prisutna je 
odavna. Riječ je o postroje
nju za drobljenje manganovih 
ferolegura. Promjene u tehno
logiji dobivanja čelika odavna 
traže isporuku manganovih fe 

Turistički bilten

PHE20I1 0 POZITIVNOM
Ovih dana na području šibenske rivijere boravi izme

đu sedam i pol i osam tisuća gostiju što je ravno prošlogo
dišnjem. Inače, podaci za cijelu predsezonu, a posebno za 
peta mjesec bolji su od onih ostvarenih lani u istom razdo
blju. Tako je za pet mjeseci ove godine ukupno ostvareno 
270 tisuća noćenja, od čega je 156 tisuća bilo domaćih, a 
114 stranih, to jest za 31 posto više u odnosu na 1983. god. 
Zanimljivo je da su mnogo veći broj noćenja u odnosu na 
prošlu godinu zabilježili domaći gosti (47 posto). Što se 
tiče posjetilaca ukupno ih je bilo 57 tisuća i to je za 30 
posto više nego u prvih pet mjeseci prošle godine. Doma
ćih gostiju bilo je oko 39 tisuća, a stranih 17 i pol.

U svibnju je broj gostiju porastao za 54 posto u odno
su na svibanj prošle godine. Domaćih je bilo 21, a stranih 
oko 13 tisuća. Ukupno je ostvareno • noćenja za 34 posto 
više ili brojčano 157 i pol tisuća. Strani gosti ostvarili su 
84 tisuće noćenja, a to je nešto više nego su ostvarili do
maći. Ipak, domaći su i u petom mjesecu imali znatno vi-

rolegura manjih granulata, od 
nosno veličine. Dosad se kup
cima TEF-ovih proizvoda udo 
voljavalo tako što su se fero
legure ručno lomile na tra
ženu veličinu. Izgradnjom po
strojenja za drobljenje otpada 
primitivan rad, a mogućnosti 
izbora granulata povećavaju 
cijenu proizvoda. Ključni stroj 
ovog postrojenja je drobilica 
koja se na domaćem tržištu 
nije mogla kupiti, s obzirom 
na tvrdoću ferolegura koje je 
trebalo drobiti. Ponude stra
nih proizvođača tražile su iz
dvajanje znatnih deviznih sre 
dstava, ali je sve ipak rije
šeno zahvaljujući suradnji 
stručnjaka TEF-a i »Strojne 
tovame Trbovlje«, koji su 
preinakama i dogradnjama na 
drobilicama ovog proizvođača 
uspješno riješili drobljenje 
ovako tvrdih materijala. Kom 
pletno postrojenje sa siste
mom dozatora, traka i sita ko
štalo je TEF oko 20 milijuna 
dinara.

R. T.

Najkasnije do Nove godi 
pletno pripremljen, zakoi 
kom kako bi on mogao s

To bi bio najkraći sažetak 
još jednog sastanka u Područ- 1
nom vijeću Privredne komore c
koji je održan u četvrtak 14. s
lipnja, a odnosio se na pri- .
premu prijedloga zakona o 1
proglašenju rijeke Krke nacio c
nalnim parkom. Inače, sasta- j
nak se usprkos brižljivo i de- (
taljno pripremljenog prijedlo
ga, to jest alternacije prija
šnjeg prijedloga i nije mpogo 
razlikovao od dosadašnjih. *
Na njemu su bili prisutni
predsjednici izvršnih vijeća i 
skupština općina Šibenika,
Drniša i Knina, odnosno nji
hovi predstavnici. Po tko zna 
koji put potvrđena je želja i 
imperativ da se Krka sačuva 
i za nas i za generacije iza 
nas, ali nije bilo moguće po
tvrditi i jedinstvenu metodu 
te zatšite. Naime, i na rani
jim je sastancima izneseno 
kako pojedini subjekti koji 
danas postoje na Krki osjeća
ju ugroženost zbog budućih 
novina pa je čak dogovoreno 
da se ti subjekti do novog sa
stanka usuglase, što. nažalost 
nije u potpunosti postignuto. 
Tu prije svega mislimo na ši
benske radne organizacije ili 
njihove segmente koji su da
nas na Kiki. Istina najnoviji 
prijedlog radne grupe preci
zan je do tančina i što je naj 
važnije ne ugrožava nikoga 
već određuje i pojedinačne, 
ali i zajedničke društvene in
terese.

Da ne budemo isuviše nera
zumljivi — radi se o prijed
logu stvaranja jedinstvene ra
dne organizacije u koju bi uš
le već postojeće na onsovi sa
moupravnog sporazuma o me
đusobnim pravima i obaveza
ma. Nadležni organ bio bi Sa- < 
vjet nacionalnog parka od 1 
najviše petnaestak članova 
predstavnika svih triju dru- 
štveno-političkih zajednica, 
specijaliziranih radnih orga- 1
nizacija kao što su SIZ za <
kulturu, Zavod za zaštitu pri- < 
rode i očuvanja čovjekove 
okoline te oijih koji će obav
ljati djelatnosti u Parku.

Najizdašniji izvor prihoda 
bit će najvjerojatnije ulaznice . 
dok će samo početna inicijal
na sredstva dati kako je to 
predviđeno zakonom republički 
odnosno općinski SIZ za kultu 
ru. Ulaznice više ne bi smjele 
biti samo formalna propusni
ca u park već mogućnost da 
taj gost bude u parku vođen 
kroz različite sadržaje. Da ovo 
potkrijepimo podatkom da se 
do sada po gostu ubiralo uku
pno 2 dolara od čega je jed
na četvrtina otpadala na ulaz 
niču a ostalo na sve druge ob



ZAŠTITA ČOVJEKOVE OKOLINE r-—>

Konačno program
5. lipnja, dan je zaštite čovjekove okoline. U šibenskoj općini ovaj dan protekao je bez 

ijedne manifestacije koja bi na neki način obilježila da se o ovom segmentu ljudskog življe
nja vodi računa. Možda slučajan propust, a možda i znak koji govori da još uvijek nismo do
voljno svjesni koliko je zaštita čovjekove okoline važna za život nas sadašnjih i život onih 
budućih. No, ukoliko se osvrnemo unazad ne bi se baš moglo reći da na zaštitu čovjekove 
okoline nije potrošeno puno riječi i papira. Kakva korist od toga kad je »ekološka situacija 
na području općine Šibenik vrlo složena«. Ovo je citat iz. konačno službeno objavljenog Pro
grama zaštite čovjekove okoline za razdoblje od 1982. do 1986. godine. Trebalo je, kao što se 
vidi dvije godine da ovaj Program konačno ugleda_»svjetlo dana«, jer je njegov autor Komi
sija za zaštitu čovjekove okoline formirana pri Skupštini općine Šibenik počela s njegovom izr 
adom još 1982. godine.

Povod za razgovor s pred
sjednikom spomenute komisi
je diplomiranim inženjerom 
metalurgije Vlatkom Baicom, 
inače upraviteljem pogona fe- 
relegura u TEF-u i magist
rom ekološkog inženjerstva 
Živanom Lambaša-Belak, sa
vjetnikom za zaštitu čovjeko
ve okoline pri Skupštini op
ćine Šibenik, upravo je objav 
Ijeni Program i- 5. lipnja Dan 
zaštite čovjekove okoline.

• Druže Baica, kako objaš
njavate ovako dugo razdob
lje potrebno za objavljivanje 
Programa i općenito kažite ne 
Što o tomu što dobivamo no
va u zaštiti čovjekove okoline 
objavljivanjem programa?

— Komisija za zaštitu čo
vjekove okoline u novom sa
stavu počela je djelovati za
pravo od 1983. godine i ne bi 
se moglo reći da odgovornost 
za dužinu izrade programa 
leži na komisiji. Procedura 
oko donošenja ovog akta zai
sta se otegla i makar bi Idio 
krivice, da je tako nazovem, 
bio na uobičajenoj javnoj1 ra
spravi, u slučaju programa 
ponovljenoj na dvjema skup
štinskim sjednicama, ipak mi 
se čini da admindstriranje 
uvelike koči mnoge akcije, pa 
tako i ovu. 'Eto, od .posljednje 
skupštinske sjednice na kojoj 
je ovaj Program prihvaćen 
prošlo je nekoliko mjeseci do 
objavljivanja u Službenom 
općinskom vjesniku. Nažalost, 
Komisija tu ostaje nemoćna. 
Kad je riječ o Programu tre
ba reći da smo u radu imali 
početne osnove, ali je u nje
mu kvalitetno novo to što su 
za sve pojedinačne probleme 
u zaštiti čovjekove okoline 
određeni rokovi i nositelji za
dataka.

# Obavezuje li Program 
sve nabrojene d na izvršava
nje zadataka? Kao što se mo
že pročitati neki rokovi su 
prošli a problemi su dalje pri 
sutoni?

— Komisija je u smislu sap 
kcija nemoćna. Volonterski 
rad može pridonijeti rješava
nju ali ne i riješiti sve prob
leme zaštite čovjekove okoli
ne na našem području. Nasto
jati smo da u Programu uz 
pojedinačne akcije koje treba
ju poduzimati radne organiza
cije uključimo i one koji na 
zakonskim osnovama mogu ne 
koga prisiliti da obave zada
tak prvenstveno tu mislim na 
inspekcijske službe i organe 
SUP-a. Rokovi su prošli, ali, 
nažalost. Program je objav
ljen tek nedavno pa onda ne
mamo prava upirati prstom. 
Samo, svjedoci ste da već go
dinama ne možemo izbaciti 
sabiralište smeća iz centra 
grada. Komisija može napisa

ti. sto rokova, ako netko ne 
radi svoj posao kako treba tu 
nema pomoći.

• Drugarice Lambaša, koji 
su najakutniji problemi, za
gađivanja d a ma li izgleda za 
njihovo rješavanje?

— Najteži problemi zagađi
vanja .su svima dobro poznati*; 
zrak najviše zagađuju Tvorni
ce aluminija Ražine i Tvorni
ca elektroda i ferolegura, mo
re zagađuju otpadne vode iz 
kućanstva d industrijskih .po
strojenja, spomenimo još pre
krcaj fosfata u »Luci«, asfalt- 
nu bazu u Njivicama, veliku 
nečistoću grada 1 okolice i 
nedostatak deponija za sme
će. Od svega najviše izgleda 
ima izgradnja deponija za gra 
dsko smeće koji bi trebao bi
ti dovršen do kraja godine. 
Ostali problemi traže velika 
novčana sredstva, na nekima 
se intenzivno radi, ali za sve 
se uglavnom može reći da se 
rok do kojeg će biti riješeno 
zagađivanje ne zna.

• ‘Prema ovomu perspekti
ve zaštite čovjekove okoline 
nišu baš sjajne. Već kad ne 
znamo kada će elektroliza za
tvoriti peći1, TEF postaviti fll- 
tere d otpadne vode odlaziti 
pođ Zlarin, znamo li koliko 
smo zagadili svoju okolinu? 
Pitam naime, koliko se troši 
na ispitivanje zagađenosti 1 
koliko se sredstava izdvaja za 
zaštitu čovjekove okoline na 
takozvanoj općinskoj razini?

— Nažalost, iz godine u go
dinu sve manje. Za 1984. ndje 
predviđen ni dinar iz budžeta 
za ovu namjenu, ipak reba- 
lansom, naći će se 36 starih 
milijuna koliko košta, evo već 
trogodišnje ispitivanje zagađe
nosti zraka na našem područ
ju. Ispitivanje obavlja Zavod 
za zaštitu zdravlja Split, a do
sadašnji rezultati kazuju da 
ima dosta lebdeće prašine. 
Ono što nas najvdše muči, a 
to su fluor i mangan, nećete 
vjerovati, u silaznoj su liniji. 
Teško je to objasniti, možda i 
metoda ispitivanja odnosno, 
metoda sedimentatra ne može 
dati najtočnije podatke, ali, 
pak, imamo tu sretnu okol
nost da smo na udaru snaž
nih vjetrova. More u luci je 
veći problem od zraka, posebi 
ce oni dijelovi gdje voda sla
bije cirkulira.

• Da li su zagađenja iznad 
propisanih standarda. U- ne
službenim razgovorima sa stru 
čnjacima »Ruđera Boškovića« 
iznošeni su katastrofalni po
daci za more. Za mnoge ispi
tivane kategorije nemamo na
žalost standarde.

—. Da je more zagađeno već 
sam rekla, ali te podatke o 
kojima pričaju stručnjaci »Ru 
đera Boškovića« nitko nije vi
dio. Oni obavljaju ispitivanje 
za sebe. Kad sam im rekla 
da bi bio red da organi opći
ne imaju uvid u te podatke,- 
rekli su mi da ih platimo ako 
ih želimo imati. To što su do
bili Martinsku za male novce 
nikoga ne zanima. No, to je 
sporedno. Ispitivanja su sku

pa i teško se za njih pronala
ze sredstva. Najnovija ispiti
vanja obavljaju se na rijeci 
Krlki, nizvodno od svinjogoj- 
ske farme u Drnišu. Moramo 
znati kakvu vodu pijemo. Za
gađivanje i razvoj marikultu- 
re ne ide jedno s drugim.

# Pričamo samo o negativ? 
nim primjerima, ima li onih 
drugih?

— Ima. Spomenula sam već 
izgradnju gradskog deponija, 
a veliki problem otpadnih vo

da sa Ražinskog kompleksa 
rješava se izgradnjom kolekto 
ra i uljnog separatora u sklo
pu nove investicije rekonstrui 
ranja valjaonice. Također u 
TEF-u sve nove investicije 
imaju suvremeno riješeno ot
klanjanje problema zagađiva
nja.

• Druže Baica. kao čovje
ka iz TEF-a, moramo vas za
pitati kad će peći ferolegura 
prestati, onako dimiti?

— Teško je odgovoriti na to 
pitanje.-Neki proračuni govo
re da bi izgradnja filtera na 
postojećim pećima koštala vi
še negoli što vrijede sva os
novna sredstva tvornice. Na
pišite ipak, sad kad je svima 
jasno da TEF ostaje na ovoj 
lokaciji, da je u narednom 
srednjoročnom planu opet 
predviđena izgradnja jedne 
suvremene, zatvorene peći za 
proizvodnju ferolegura, koja 
bi zamijenila postojeće i u 
potpunosti oslobodila grad od 
zagađivanja.

• što predviđa Komisija za 
zaštitu čovjekove okoline ubu 
duće?

— Sad kad je Program ko
načno tu, mogu obećati veću 
aktivnost Komisije. Kad bi
smo bar male stvari riješili, 
recimo nečistoću grada, bilo 
bi to veliko zadovoljstvo.

Razgovarao: 
Ratko Teđling

UOKVIRENO

DJECA HODAJU 
MAGISTRALOM

—Ovih dana škole zatva
raju vrata. Odahnut će i 
đaci i nastavnici. I roditelji, 
naravno. Odahnut će i vo
zači. Djeca će biti više 
na plažama, a manje na 
ulicama. Posebno ne na 
magistrali. Kao one dvije 
učenice iz Zaborića i Bro
darice koje su ušle u ro- 
goznički autobus, pa im vo
zač nije htio stati na spo
menutim stanicama nego 
ih je odveo Čak do Greba- 
štice. Da ih kazni valjda 
što su ušle u pogrešan au
tobus. Kao da i ovaj drugi 
nije lokalni. Događa se to 
često i odraslim putnicima, 
ali se ne sjećam da je ne
ki vozač bio baš tako »prin 
cipjelan«.

Djevojčice su imale pune 
torbe knjiga i vjerojatno 
su već bile umorne, a sun
ce je pržilo nemilosrdno 
te srijede 6. lipnja. Jedna 
od njih ostala je na stani
ci u Grebaštici da sačeka 
autobus u suprotnom prav
cu ,a druga je krenula pje
šice. Nije imala novaca za 
autobus, ali ga nije htjela 
ni uzeti od jedne putnice 
koja joj je ponudila 50 di
nara.

Što su kazali njihovi ro
ditelji? Djeca su toga dana 
zakasnila kući, a mogla su 
se i ne vratiti. Zar ti mali 
đaci nisu već na neki na- 
čin'kažnjeni što svaki dan 
moraju putovati do škole i 
natrag. Nisu to srednjoškol 
ci (a ni njima nije lako) 
već osnovci, prvašići i dru- 
gašići. Kakav je taj vozač, 
ima li on djecu? Borimo 
se za zaštitu djece na grad 
skim ulicama koje imaju i 
pločnike i pješačke prela
ze, a opet su opasne i od
nose male živote. Možemo 
li onda djecu tek tako os
tavljati na otvorenim ce
stama gdje nema nikakvih 
upozorenja i zaštite?

J. P.

PRIZNANJA 
SKUPŠTINE 
PRIVREDNE 

KOMORE
DALMACIJE

Skupština Privredne ko
more Dalmacije potvrdila 
je prijedlog komisije za 
odlikovanja i društvena pri 
znanja što ih ta asocijaci
ja dodjeljuje radnim, orga
nizacijama i pojedincima. 
Priznanja za postignute re 
zultate u privređivanju, ra
zvoju i kvalitetu i za vi
šegodišnje uspješno poslo
vanje dobilo više od tri
deset kolektiva i pojedina
ca od Dubrovnika do Za
dra, ayod šibenskih OUR-a 
i individualaca plaketa je 
dodijeljena RO PTT prome 
ta Šibenik, diplomu je do
bila RO »Čempresi«, a pri 
znanje za dugogodišnji rad 
našlo se u rukama Berta 
Kapelija, donedavnog di
rektora RO za prikazivanje 
filmova Kinopoduzeća »Ši
benik«.

<-------------------------------->
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VEČERAS SE OTVARA 24. JFD

Festival će biti
ODGOJ I OBRAZOVANJE

Na granici materijalne egzistencije

solidno 
praćen

Ante Pulić

(Nastavak sa 1. stranice)

Strani program je ove godine vrlo raznolik, bar 
što se tiče zemalja iz kojih nam dolaze ansambli. Pri 
odabiru toga dijela festivalskog programa vodimo ra
čuna o programima kulturne suradnje Jugoslavije s 
drugim zemljama, dio programa odabiremo na teme
lju preporuka članova Vijeća Festivala ili urednika 
i drugih suradnika, ili na preporuku nadležnih orga
na zemlje iz koje program dolazi. Koristimo se, ta
kođer i spoznajama naših ambasadora u tim zemlja; 
ma. Koji put, naročito kad su nesvrstani u pitanju, 
nije nam značajna toliko kvalitativna razina, koliko 
informacija o onom što se radi u toj zemlji. Cilj nam 
je, prije svega, zbližavanje i suradnja.

• Riječ dvije o večerašnjem otvaranju, o televi
zijskom prijenosu, i uopće, o praćenju Festivala u 
sredstvima informiranja...

— Večerašnje otvaranje izravno će prenositi Te
levizija Zagreb u 21 sat. Festival, kao što znate, otva
ra predsjedavajući Savezne konferencije Saveza soci
jalističke omladine Jugoslavije, Goran Radman. Osim 
otvaranja, televizija će snimiti dio inozemnih i dio 
domaćih programa, upravo smo dobili i pismo o to
me da će TV Zagreb snimiti 45 minutni film za svoj 
dokumentarno-feljtonistički program, pod nazivom 
»Iza kulisa Festivala«? Dobili smo akreditive od cen
tara iz Ljubljane, Beograda, Novog Sada i Sarajeva, 
vjerujemo da će i oni snimiti posebne emisije. U Ši
beniku će biti, za vrijeme Festivala, snimljena i jed
na emisija »Jugoslavije, dobar dan«. Sto se ostalih 
sredstava informiranja tiče, Festival će i ove godine 
biti solidno praćen, barem sudeći po akreditivima 
koji stižu iz redakcija širom Jugoslavije.

Još i to da kažem, Festival će i ove godine go
stovati, ne samo u susjednim sredinama, već i u 
organizacijama udruženog rada u našem gradu.

J. GRUBAC

Proces pogoršanja mate
rijalnog položaja, a pose
bno radnika u odgoju i o- 
brazovanju, koji je počeo 
još prije pet godina, izgle
da da dolazi do usijanja. 
Prema raspoloživim poda
cima i ocjenama stanja, 
ta djelatnost i njeni posle
nici ponegdje suvećnagra 
nici materijalne egzistenci
je. Zbog toga su republički 
organi, najprije Sindikat i 
Partija, izradili program 
mjera i aktivnosti za po
boljšanje materijalnog polo 
žaja prosvjetnih radnika, 
kojeg su razmotrili i prih
vatili i njihova predsjedni 
štva kao i Izvršno vijeće 
Sabora. Sad je na općina
ma da izrade iste progra
me, naravno u okviru svo
jih specifičnosti i moguć
nosti. Jedan takav prog
ram upravo se radi i na ra 
zini naše općine, točnije u 
Komitetu za odgoj, obrazo 
vanje, nauku, kulturu, fi
zičku i tehničku kulturu, 
ili još preciznije, u poseb. 
no formiranoj radnoj gru
pi.

Mnogi od zahvata koji se 
predviđaju, kosit će se i 
s dosadašnjim zakonskim 
odredbama, a narodna po
slovica bi to izrazila kao 
misao »nužda zakon mije
nja«. Zapravo, riječ je o 
tome da se zakoni, poput 
ovoga o odgoju i obrazova
nju, naprosto i često rade 
za idealne uvjete, a svako
dnevni život i praksa to 
najčešće nisu.

Protivno odredbama za
kona, a radi racionalnijeg 
poslovanja, povećat će se 
na primjer broj učenika u 
odjeljenjima, sa najviše 
trideset na trideset i šest. 
Strani jezik, koji se do sa
da obavezno počimao učiti 
u četvrtom osnovne, odsa
da će se uvoditi tek postu
pno, odnosno uvodit će se 
t amo gdje za to već posto
je kadrovski i drugi uvje
ti, a tamo gdje ih nema —• 
neće. Taj oblik štednje i 
racionalizacije dovest će,

naravno, do toga, da čet- 
vrtaši ne budu jednako tre 
tirani: jednima će biti mo 
guče učiti strani jezik, dr
ugi će kasniti godinu da
na. Je li se razmišljalo i o 
tome — nije poznato.

Zakon, dalje, kaže, da se 
u nastavi praktičnih pre
dmeta odjeljenja obavezno 
dijele, od iduće školske go 
dine dijelit će se samo ako 
u odjeljenju ima više od 
trideset učenika.

To je samo mali dio o- 
noga iz Programa, što se 
odnosi na osnovne Škole,, i 
što je već utkano u plano
ve za iduću školsku godi
nu. Uz to, morat će se ići 
i na obaveznu racionaliza
ciju mreže Škola, s čim je 
do sada bilo dosta negativ 
nih iskustava. Zahvaliti za 
to može se, ruku na srce, 
ipak prije svega prosvjet
nim radnicima, a zatim 
sredinama u kojima djelu
ju patuljaste i neracional
ne škole. Društvo će, došao 
je čas, morati poduzeti ene 
rgične mjere da se reorga^ 

■niziraju škole čiji čitav me 
hanizam, isti kao u nekoj 
kompletnoj i velikoj školi, 
funkcionira zbog — četrna- 
estak učenika! Takve »pri
vatne« škole u kojima dije 
te ili dva ima samo za 
sebe kompletan nastavni i 
školski aparat, za ovu su 
zemlju trenutno (a i uop
će), u najmanju ruku izvan 
svake logike.

Niz, što sitnijih, što kru
pnijih promjena, zahvatit 
će sve stupnjeve obrazova
nja, od predškolskog đosre 
dnjeg. Konkretnog boljitka 
u smislu poboljšanja mate
rijalnog položaja djelatno
sti svakako bi moralo bi
ti, no kakvi će rezultati bi 
ti u pogledu poboljšanja 
materijalnog položaja sa
mih radnika — teško je 
reći. Sve će na kraju za
visiti naprosto od toga u 
kakvom se materijalnom 
položaju zatekla određena 
radna organizacija.

I još nešto treba reći: 
Program mjera donosi, mo 
ramo vjerovati, elemente 
koji će pridonositi štednji 
i racionalizaciji, no da li 
uvijek i kvaliteti? Napose 
to što će, samo za prim
jer, gotovo isključiti mo
gućnost zapošljavanja no
vih radnika, odnosno dati 
itekakav prilog rastu ne
zaposlenosti.

Republički organi nisu u 
spomenutom Programu pr
edvidjeli oblast kulture, 
što će na razini naše opći
ne biti uvršteno. Sad je 
već sasvim jasno, da su 
sredstva SlZ-a u oblasti 
kulture dostatna isključivo 
za redovnu djelatnost us
tanova u kulturi. Svi os
tali sadržaji, kako istih u- 
stanova, tako i brojnih dru 
stava, grupa, organizacija 
itd. bit će. prema općin
skom Programu upućeni 
na jednu »novu-staru« a- 
dresu: udruženi rad, odno
sno direktnu razmjenu ra
da tamo gdje je to mogu
će. Kako to nije osobita 
novina, znamo i kakvi su 
rezultati do sada postignu
ti, međutim, kako nam o- 
vim povodom reče predsje
dnica Komiteta za obra
zovanje, odgoj, kulturu, fi
zičku i tehničku kulturu, 
Ljiljana Uzunpvić, drugog 
izlaza nema.

Kakvi su izgledi u obra
zovanju i kulturi nakon 
donošenja Programa mje
ra, posebno, kakvi su izgle 
di radnika zaposlenih u je. 
dnoj i drugoj djelatnosti, 
koji se nalaze u prilično 
nezavidnom položaju? 0 
tome će se bolje moći go
voriti nakon što Program 
bude definitivno gotov. No, 
već sad je jasno da nekog 
velikog pomaka i materi
jalnog boljitka neće biti. 
Međutim, i svaki mali ko
rak naprijed, stvara bar 
osnovu za neki eventualni 
sutrašnji boljitak.

J. GRUBAC

24. JUGOSLAVENSKI FESTIVAL DJETETA
PROGRAMI NA TRGOVIMA I ULICAMA

Za festivalskih dana priređivat će se i tzv. 
programi na trgovima i ulicama, koji će poči
njali uvijek u 18 sati. Riječ je o Trgu dr Ivana 
Ribara, Zagrebačkoj ulici, Dobriću, Trgu Dinka 
Zavorovića, Poljani maršala Tita, Trgu šibenskih 
palih boraca' i još nekim mjestima. Na njima 
će nastupati poznati lutkari, plesači pjesnici, itd. 
Ulaz je, naravno, besplatan, a radost malih i ve
likih — golema.

FESTIVAL U GOSTIMA
Iz godine u godinu rukovodstvo Jugoslaven

skog festivala djeteta razgranava zamisao o dis
perziji (izvođenja) na šibenskoj smotri, gostuju
ćih ansambala. Tako će, primjerice, ove godine 
umjetnici boraviti u Drnišu, Kninu, Vodicama, 
Titovu Drvaru. Benkovcu, Biogradu, Lapcu, Ri- 
ieci, Splitu itd. Valja također naznačili da će 
ansambli »zakoračiti« i šibenske radne orga- 
nizacije — TLM, TEF, »Poliplast«, Tvornicu alu
minija Lozovac, »Sibenku« itd.

DOMICILNI PREDSTAVLJAO!
Pravo da sudjeluju u službenom ulomku ma- 

nifestacijskog dijela 24. JFD-a izborili su vrijed
ni murterskl dramski amateri, koji će u utorak, 
27. srpnja, na Ljetnoj pozornici prikazati komad 
»Mali princ« spisatelja A. Saint-Exuperya. U 
neslužbenom dijetu ansambl Centra za kulturu 

izvest će »Plavu boju snijega« Grigora Viteza. 
Osim njih nastupit će Šibenska narodna glazba, 
KUD »Ljubica«, zbor »Penzioner«, »Zdravo ma
leni« itd.

M BROD »GALEB« GOST FESTIVALA t
Školski brod Jugoslavenske ratne mornarice 

»Galeb«, TITOV brod mira .4 međunarodne su
radnje, bit će gost i ovogodišnjeg Jugoslaven
skog festivala djeteta. Brod je uplovio u šiben
sku luku 15. lipnja, a 16. lipnja posjetit će ga 
i razgledati neki ansambli i grupe najmlađih. 
Za zadržavanja u šibenskoj luči mornari i star
ješine broda »Galeb« bit će primljeni u Grad
skoj vijećnici.

FESTIVALSKE IZLOŽBE
U sklopu festivalskog programa utanačen je 

i likovni ulomak (selektor Pavao Roca), a bit 
će postavljene četiri izložbe: Igra oblikovanja 
(tu će biti predočeni crteži djece Jugoslavije), 

, izložba grafike sarajevskog umjetnika Mersada 
Berbera, predstavit će se (slikama i ilustracija
ma) Mladen Veža iz Zagreba, a tu je i izložba 
pod nazivom »Sport u dječjem likovnom stva
ralaštvu«. Izložbe će biti postavljene u Domu 
JNA, galeriji »Matija«, galeriji »Krševan« i Mu
zeju.

FESTIVALSKI BALON NAD GRADOM
Veliki balon s oznakom Jugoslavenskog festi

vala djeteta, od jučer je »usidren« na Poljani 

maršala Tita i tu će ostati do ponedjeljka. Ve
zan za tlo Poljane, bit će svaku večer u 19 
sati podignut visoko iznad gradskih krovova.

GORAN RADMAN OTVARA FESTIVAL
U prisustvu malene (i velike!) publike, broj

nih uzvanika i sudionika Festivala, zatm uz ce
remonijal podizanja festivalske zastave, ovogodi
šnju manifestaciju proglasit će otvorenom Go
ran Radman, predsjedavajući Savezne konferen
cije Saveza socijalističke omladine.

OVOG TJEDNA ZA ODRASLE
Budući da se u sredstvima informiranja i 

drugim načinima obavještavanja najviše pokla
nja programima za djecu evo najave i za programe 
koji će u tjednu koji slijedi moći vidjeti odrasli:

Za večeras je predviđen koncert Šibenske na
rodne glazbe, sutra navečer nastupa ansambl 
Narodnog pozorišta iz Zrenjanina, a u ponedje
ljak pjevački zbor »Penzioner«. U utorak, na 
samom kraju dana (svi programi počinju u 23 
sata), moći će odrasli vidjeti ansambl iz daleke 
Australije, u srijedu će nastupiti »Klapa« »Ši
benik«, a u četvrtak ansambl Kazališta lutaka 
iz Rijeke. Do kraja tjedna, odnosno u petak, 
Zvonimir Zidarić će imati večer šansona, a u 
subotu klapa »Bilice« t KUD »Ljubica« noćnu 
serenadu. J. G.



ZANIMANJE: KONOBAR

Da bi se imalo što podi- 
jeliti treba i zaraditi

Paško Bralić, konobar u kafani »Medu- 
lić«. RO Ugostiteljstvo, SOUR-a »Šibenka«.

— Koliko radim? Dvadeset tri godine sta
ža kao konobar, i sve u istoj radnoj orga
nizaciji. Pedeset i osme sam došao i bio 
šegrt u ovom istom »Meduliću«. I tu osta
jem do penzije, ako se nešto ne promijeni. 
Mislim, u radnoj organizaciji, a u kojem lo
kalu, to oviti o rasporedu. Sad sam zadnje 
tri godine u »Meduliću«, otkad smo se inte
grirali. U staroj firmi ste sigurni, u novoj 
— nova sredina, novi ljudi, znate kako je...

Penzioneri? »Medulli« ne može bez penzi
onera, niti penzioneri bez »Medulića«! Od 
pedeset osme kad sam počeo, ovuda je pro
šla Čitava plejada penzionera, jedni odu, dru
gi dođu. Da vam pravo kažem, nemaju ni 
gdje drugo biti, a ni primanja nemaju da 
bi sebi mogli priuštiti nešto skupo. A »Medu- 
lić« sada odlično izgleda.

Ja kolika imam primanja? Tu se kreće, 
oko dva milijuna, ni pohvaliti se, ni potužiti 
se... mogu ja dobro živjeti ako vi ne ži
vite dobro... Napojnica? To važi i za nju, 
Svakako, naši ffosti — penzioneri priznaju 

-naš-rad lArud, mada treba imati na umu da 
su oni tu svaki dan, trista šezdeset pet dana 
u godini! Stalni gosti! I onda, ovisi koliko

Raditi s ljudima? Ovo vam je posebna 
struka, kao medicinska sestra, kondukter, tr
govac. Mi kontaktiramo s ljudima, i onda 
morate biti psiholog. morate promijeniti de
set vrsta ponašanja odjedanput. Gost je ili 
brižan, ili veseo, ili malo napit, ili ovakav 
ili onakav, a. vi mu se morate prilagoditi. 
Neko se i ne napije zato što mu se pije, neko 
misli da če tako riješiti čašicom ono što mu 
je problem. Kad netko dolazi u ovu struku, 
mora riješiti sa sobom je V spreman da to 
radi. Naročito što se tiče radnog vremena, 
nema tu ni redovnih subota ni nedjelja. Ja 
danas radim dvokratno, radno vrijeme je t 
inače promjenljivo i ovisi o potrebama posla. 
U sezoni radimo daleko više, plaćeni smo kao 
za sedmosatni radni dan, ali onda izvan se
zone uživamo - slobodne dane koje sada za
radimo. Nekidan je »KOLO« slavilo godišnji
cu, radili smo sm najprije ovdje, a onda kom
plet — u »Krku«, pa do tri ujutro! I sutra
dan normalno na posao!

Imamo, imamo određene povlastice, imamo 
svoje »personalno piće«, možemo se koristiti 
obrocima, piti kavu, sve što imamo, i to po 
nabavnim cijenama. U kojim količinama? Pa, 
nije ograničeno, samo uzmete koliko vam tre
ba, naravno da nećete pojesti pet ručaka Hi

Paško Bralić 
u razgovoru s 
našom 
novinarkom 
Jordankom 
Grubač

U povodu 20. godišnjice smrti Bože Dulibića

Erudit i istinski humanist

14. lipnja navršilo se dva
deset godina od smrti našeg 
uglednog sugrađanina, javnog 
i kulturnog radnika. Bože Du
libića. Po struci pravnik, po
kojni Božo je osim svoga od
vjetničkog posla bio poznat po 
svojoj bogatoj publicističkoj 
djelatnosti, u toku koje je ob
javio mnogo članaka i eseja 
iz područja društvenih nauka.

Ličnost bogate erudicije i 
istinske humanosti, isticao se 
javnim osuđivanjem progona 
i zlostavljanja naprednih ljudi 
u staroj Jugoslaviji. Tridese
tih godina našega stoljeća 
pred sudom je kao odvjetnik 
braneći optuženike razotkrivao 
nečovječnosti kojima su se 
istražni organi režima služili 
kod iznuđivanja priznanja od 
političkih uhapšenika, a 1937. 
god. uputio je i pismenu pred 
stavku ministru unutrašnjih

poslova Kraljevine Jugoslavi
je u Beograd, u kojoj je do
kumentirano iznio mučenja 
uhapšenih šibenskih komuni
sta 1933/33. god. od strane po
licije i žandarmerije odlučno 
zahtijevao od ministra inter
venciju radi sprečavanja tak
vog terora. Kao antifasist, u 
godinama II svjetskog rata pri 
šao je NOP-u, 1944. postao je 
član Izvršnog odbora Narod
nog fronta za okrug Šibenik, 
a zatim i član prvog izabra
nog Narodnooslobodilačkog od 
bora za grad Šibenik.

Od 1950. god. Božo Dulibio 
je kao kustos Muzeja grada 
Šibenika uložio svu svoju 
energiju i vrijeme u istraži
vanju prošlosti Šibenika. Us
poredo s objavljivanjem niza 
članaka o pojedinim događa
jima i ličnostima (koje je ob
javljivao u »Slobodnoj Dahna 
čiji«, »Šibenskom listu« i »Ši 
benskoj reviji«), neumorno je 
radio na sistematskom sakup
ljanju građe i izvora za kom
pletnu povijest grada i po
dručja.

Iznenadna smrt, međutim, 
prekinula ga je u tom drago-, 
cjenom poslu i spriječila da 
doživi proslavu 900. obljetni
ce Šibenika kojoj se iskreno 
radovao i u čijim je pripre
mama entuzijastički sudjelo
vao. Napustio nas je ostavši 
nam u trajnoj uspomeni kao 
primjer nesebičnog rada za 
dobro svoga grada, kao čovjek 
prave plemenitosti i iskrenog 
prijateljstva .

S. GRUBIŠlC

je tko zadovoljan, kad je napojnica u pita
nju. A je, otkad smo renovirali, puno je od
skočio, a i naglo se povećao promet. Ove 
godine planiramo da ostvarimo, možda preko 
milijardu i 600 milijuna. Sada počinje Fe- 

| stival, sađ će biti posla i prometa! Radno 
vrijeme je do 23, ali za vrijeme Festivala 
radimo i duže.

Skupo, visoke cijene? A čujte, kad gledate 
me.samice, tržnice, samoposluživanje, onda ni 
naše nisu previsoke. Pitanje je može li čovjek 
sebi priuštiti da svaki dan dođe ovdje, ali 
je isto tako pitanje može li već svaki dan 
ući u mesarnicu, e ...t

Teško je to kad se ne može ovo ili ono, 
pogotovo kad smo naučili i svi bismo željeli 
imati visok standard, ali imati standard valja 
raditi. Da bi se imalo što podijeliti, treba 
zaraditi, od sjedenja — ništa. Mi ako sjedi
mo, nema prometa, nema raspodjele, nema 
napojnice. To vam je tako. Sve je to krug.

popiti litru vina! A čujte, možete, samo kako 
ćete pijani raditi! |

Gosti? Najbolji su i meni najdraži —- do
maći! Ja sam se s domaćim gostom saživio 
i najviše ga cijenim i volim. Strani gost je 
— strani gost. Ja sam s mojim Šibenčanima 
najsigurniji, a mislim i oni sa mnom... Sto 
se tiče stranaca, ponašanje konobara je često 
ona slika koju stranac ponese sobom kući, 
u svoju zemlju, ne samo o našem ugostitelj
stvu i turizmu, već i o sistemu, zemlji. Tko 
zna što on ima u glavi, ima ih koji misle 
i dobro i zlo, a vi onda morate dokazivati. 
Ali, nekako se čovjek nauči i razlikovati ih...

U »Meduliću«? Volim biti tu, a nisam ni 
inače u ove dvadeset i tri godine izbivao iz 
grada.. Tu sam se, kako bih vam rekao, za
ljubio, točno zaljubio, u tu sredinu, i u mo
je penzionere!

Jordanka GRUBAČ

Srednjoškolski centar

Osnovano Astronomsko 
društvo „Faust Vrančić”

Na inicijativu nekoliko' učenika, koji su vrlo rano isr 
kazali interes za astronomiju, 1964. godine odlučeno je da 
se u okvirni slobodnih aktivnosti učenika Šibenske gimna
zije osnuje astronomska sekcija.

Sekcija je iz godine u godinu širila djelokrug svog ra
da. Kroz njene prostorije prošle su stotine učenika od kojih 
su sad mnogi vrsni stručnjaci i! (znanstvenici.

Najveći uspjesi sekcije: 197«. I mjesto na saveznom 
natjecanju Edgara Skračića i te iste godine II mjesto na 
saveznom natjecanju Igora Lokasa, zatim »Zlatna plaketa« 
Željka Braniče osvojena na saveznom natjecanju 1982., te 
»Zlatna plaketa Aleksandra Šimunovića osvojena na sa
veznom natjecanju 1983. .godine. Sekcija je bila suorgani
zator republičkog kampa astronoma-amatera u P-^viću, a 
1976. ekspedicija mladih šibenskih astronoma boravila je u 
Karatopraku (Turska) ha promatranju i snimanju pomrčine 
Sunca (urađen je ogroman posao — snimljeno čak 5000 fo
tografija toka pomrčine!)

Osim kontinuiranog /naučnog irada, grupa se istakla i 
kao propagator astronomije. Od 1970. rio 1973. mladi astro
nomi su vodili a uređivali, naučno-populamu emisiju »Ze
mlja i svemir« (emitirano je 150 emisija s ukupno 70 sati 
programa). Priređene Su brojne izložbe u osnovnim škola
ma, te foajeu Kazališta a Domu JNA. tribine i predava
nja, od kojih bi kao najuspješnije trebalo »izdvojiti tribinu 
»Astronomija i astronautika« održanu u foajeu Kazališta 
1980., te ciklus predavanja sa zajedničkim nazivom »Ast
ronomija danas«.

Kad se zna za takav rad .Sekcije — 'njeno prerastanje 
u društvo 12. lipnja 1984. predstavljalo je logičan nastavak 
aktivnosti. Osnivačka skupština održana je u zgradi bivše 
gimnazije.

Za predsjednika društva izabran je Miroslav Berić, is
taknuti dugogodišnji član Sekcije, jedan od osnivača Saveza 
astronomskih društava Hrvatske, te njegov tajnik i bivši 
•tajnik Zagrebačke zvjezdarnice.

Program rada predviđa omasovljenje društva, te orga
niziranje tečajeva na radnim akcijama i za građevinarstvo, 
predavanja d izložbe. Posebno težište 'bit če bačeno na pro
matranje i snimanje Sunca te organizirano promatranje i 
obradu meteorskih rojeva. V. PROKIĆ

_ __________L—_______ ______________



raspjev
Na koncertima pod zajedni

čkim nazivom »{Raspjevani Ši
benik« 8. i 9. lipnja, na trgu 
ispred kavane »Medulić« mu
ziciralo je jedanaest vokalnih 
i instrumentalnih ansambala. 
Ovo je druga godina da se 
održavaju ovi koncerti sasvr- 
hom da okupe i zbliže sve 
one -koji se bave muzikom, a 
također da pridonesu i potak
nu razvoj muzičkog života u 
gradu«

Organizator prošlogodišnje 
priredbe »Raspjevanog Šibeni
ka« bio je zbor »Penzioner« 
pošto je lani tad zbor obilje, 
žavao 10 godina postojanja. 
Organizator ovogodišnjih pri
redbi bilo je RKUD »KOLO« 
pošto ove godine obilježava 
85. godišnjicu postojanja, ju
bilej ufistinu vrijeđan pažnje.

U dvije večeri nastupile su
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subota, 16. lipnja 1984.

Aktualni trenutak šibenske košarke

Između košarkaških tuga I
radosti puno je posla

Povod za razgovor o košarci s Danom 
Seksom, predsjednikom KK »Šibenka«. nije 
nikad trebalo posebno tražiti. Uostalom, ne
rijetko će novinar od njega čuti kako je u 
košarci i svemu onom što ona donosi po ci
jeli dan, zapravo dan i noć, i kako mu se 
često čini da je voditi jedan ovakav klub 
teže nego privrednu organizaciju u kojoj s 
uspjehom djeluje. Dane Sckso je čovjek koji 
košarku i sve ono što ona za ovaj grad zna
či voli, čovjek koji ne krije probleme, ali 
koji je »vražje uporan« ako treba neke stva
ri riješiti i dovesti stvari na svoje mjesto. 
Ovakvi zaključci često se donose na kraju, 
ali kad dođete i razgovarate s njim, onda 
je to zapravo jasno od prvog trenutka. A 
što se povoda za razgovor tiče, nije ga tre
balo posebno ni iznositi.

Dane Sekso

— U svakom trenutku ja 
sam svjestan zabrinutosti ko
ju javnost iskazuje i njihov 
interes za sve što se u khibu 
događa. 11 ne mislim ja da je 
to nešto loše, znate. Zapravo, 
vrijedno je pažnje to što se 
svi oni koji vole Klub i koji 
su mu spremni pomoći brinu 
i pokazuju interes. Uostalom, 
oni su to pokazivali i dosad, 
i u situacijama kad smo osje
ćali nepravde prema nama. 
Zbog njihove podrške i oda
nosti mislim da nam je duž
nost i obaveza uzdržati sve 
što smo u ovih posljednjih 
nekoliko godina stekli.

• Možda je malo neobično, 
ali u mnogim pričama često 
se govorilo o ljudima usko 
vezanim za Klub, gotovo više 
nego o samim Igračima?!

— Ja ću pokušati odgovori
ti na neka pitanja i nastoja
ti objasniti sve ono što se u 
posljednje vrijeme događalo, 
a što mnogi nazivaju »kri
zom«. Mislim da riječ kriza 
nije baš najadekvatnija ali 
svejedno, problema očito ima
mo. Nije nepoznato da smo 
mi krajem prošle godine doni
jeli program rada u kojem je 
jasno naglašena orijentacija 
na vlastite snage. Samo, htio 
bdh odmah reći da smo 1 on
da posebno naglasili kako to 
nije imperativ i kako se takva 
politika ne mora provoditi po 
svaku cijenu. Uz to, nema 
plana koji je idealan i koji 
se može u potpunosti ostva
riti. Jedan od problema s ko
jim smo se suočili bio je i 
odlazak trenera Vlade Đuro- 
vića. O njegovim stručnim 
sposobnostima često je »bilo 
govora i gotovo uvijek su one 
bile hvaljene. No, treba znati 
da je Klub društvena organi
zacija i da ne smije dopustiti 
da privatne prilike (ili ne
prilike) nagrizaju i ometaju 
njegovu radu i razvoju. Vlado 
je i sam došao do zaključka 
da mora otići, a i inače je pi
tanje da Id bi ostao, jer je on 
svoj daljnji rad u Šibenki ve
zivao uz ostanak Dražena Pe
trovića.

• Odlazak Dražena Petro
vića je izgleda mnogo toga 
poremetio?

— Ja sam za napredak mla
dih ljudi i za to da oni odla
ze u sredine u kojima će. po 
svojoj ocjeni bolje i više na
predovati. Ali, način na koji 
je Dražen otišao nije u redu. 
Zar ne bi bilo normalno da je 
rekao da će igrati u »Šiben
ki« iz ljubavi dok to bude 

mogao, a -nakon toga da će 
otići. Nikad i nikom on neće 
moći reći da mu »Sibenka« 
nije »majka« i da ovom gra
đu i Kllubu koji ga je vinuo 
do zvijezda nije ostao dužan 
prijateljski, drugarski opro
štaj, ljudski dogovor. Vod
stvo '»Sibenke« a ovaj grad 
udovoljim su njegovim zahtje
vima i ako to nekome nešto 
znači mi možemo hodati uz
dignuta čela i zbog svega to
ga teško je opravdati njegov 
odlazak u »Cibonu«.

Pitanje koje nije trebalo ni 
postavljati i koje je Dane Se
kso nastavio pogađajući o če
mu je riječ, odnosi se na to
liko spominjano, mjesto taj
nika Kluba.

Hoće li N. Slanica biti poja
čanje za »Šibenku«

— Ja moram odmah reći da 
posao generalnog tajnika Klu
ba nije ini izdaleka tako lagan 
i ugodan kako to mnogi misle. 
On zahtijeva izuzetne žrtve, 
rad od jutra do sutra i to ne 
može svatko podnijeti. Pozna
to je da je naš dosadašnji 
tajnik, Mate Zlatoper podnio 
ostavku i oko toga je bdio do
sta priča. On u izjavi novina
rima u »Nedjeljnoj Dalmaci
ji« kaže kako će govoriti u 
interesu Kluba, ali nisam ste
kao takav dojam. Prije bi se 
reklo da je to imalo rušilač- 
ko djelovanje na 'Klub. Vjeru
jem da njemu taj posao nije 
odgovarao, a iskreno se na
dam da će u novoj radnoj sre 
dini imati puno uspjeha. Sa
mo ,trebalo bi znati da lju
bav 1 zloba teško idu zajed
no, bez obzira na to gdje i 
kako dozirani bili; Mi pitanje 
tajnika nećemo sad rješavati 
preko noći niti dopustiti da 
pogriješimo.

Htio bih posebno naglasiti 
da je uprava Kluba izuzetno 
jedinstvena i da nema mjesta 
pričama o opoziciji u Klubu.

Raditi svoj posao i opravdati 
povjerenje koje su nam ljudi 
ukazali, zadatak je svih koji 
se brinu o šibenskoj košarci. 
Uostalom, svi oni koji misle 
drukčije imaju u našem Sa
moupravnom sistemu moguć
nosti da to promijene. Nismo 
mi u Klubu vječni i nezamjen 
ljivi. Samo neka znaju da je 
između velikih košarkaških 
tuga i radosti jedan ogroman 
prostor koji traži itekako pu
no posla kojeg mnogi što do
laze na utakmice ne vide.

• Jedan od »argumenata« 
koji govore u prilog tvrdnji 
da šibenska košarka propada 
je i odlazak igrača!

— Mislim da takva razmiš
ljanja nisu opravdana. Nas 
je, uz Dražena Petrovića, na
pustio jedino Jarić i mladi 
Bukić kojeg smo pustili uz 
ocjenu,da ove godine ne bi. 
mogao igrati. A treba znati 
da su nam pristupili Ivano- 
vić, Androić i' Prelević, te da 
su se vratila Slavica i Dam- 
janić i da je tu i' Furčić. Osim 
toga Ivica Žurić ostaje u »Si
benki« i mislim da strah od 
selidbe u niži rang natjeca
nja i bilo kakav rezultatski 
strah nije opravdan. Ostaje 
nam još pitanje trenera, ali 
ono će ovih dana biti defini
tivno riješeno i nema razloga 
za pesimističke prognoze ili 
planove koji nas vode natrag.

O košarci bi se s Danom 
Seksom moglo pričati do jut
ra. I nikad ne bi bilo dosad
no. Iznenađuje njegova volja 
i želja da objasni stvari, na
đe izlaz i rješenje. Čini se da 
zapravo najviše oduševljava 
optimizam koji je toliko pri
sutan.

— Nije da meni ne padne 
na pamet kako bi sve to tre
balo pustiti 1 odmoriti' se ma
lo. Nisam ja . baš ni najzdra
viji, a ni posebno mlad čo
vjek. Ali, zar da odem sad 
kad je teško i kad ima toliko 
posla i problema, da odem i 
sve ovo ostavim nekom dru
gom. Ovo radim jer to volim, 
jer vjerujem da tako rade i 
svu drugi, jer vjerujem da 
ovom klubu ne predstoje tako 
crni dani kako neki žele pri
kazati sadašnje probleme. Uo
stalom, »ćakule« bez obzira 
na to bile one od navijača ili 
od onih koji su iu klubu, ne
će košarku u našem gradu 
gurnuti naprijed niti- joj po
moći. Siguran sam da ima 
mladih i pametnih (ljudi koji 
hoće i mogu dobro i pošteno 
raditi i da ćemo uspjeti uz
držati ovo što imamo. A to 
nije malo niti zanemarivo. 
Usudim se reći da je »Siben
ka« vrijednost ovog građa ko
ju on ne smije izgubiti.

ZDRAVKO KEDŽO

IZMEĐU JUČER I SUTRA

Od rodnih baleta do 
svjetla velegrada
RASULO se svud po svitu to šibensko sportsko slme. 

Parafrazirana misao iz Sarčeve i Jurasove »Šibenske bala
de«, lokal-patriotske himne prosječnog Šibenčanina, ima 
svoju potvrdu u potpisanim (i povučenim) pristupnicama, 
gotovo ostvarenim planovima i skrivenim željama šibenskih 
prvotimaca. Poslije Dražena Petrovića sa čvrstom nakanom 
da napuste Baldekin pojavili su se (i u toj želji ustrajali) 
Srećko Jarić, Sreten Đurić, Ivica Žurić i Slobodan Bukić. 
Svoje su pristupnice za »Alkar«, odnosno »Rabotnički« ii 
zadnji čas pocijepali Milan Zečević i Damir Damjanić.

Selidbe se slute i na Šubićevcu. Različiti emisari se na 
(ne)korektan način vrte oko Pralije, Capina, Matica, Juri- 
na, Ercega... U zagrebačkim nas vaterpolskim krugovima 
uvjeravaju kako je prijelaz braće Santini na Savu »već 
sređena stvar«. Na »Solarisova« delfina Pericu Bukića pa- 
rangal su bacili »Partizan« i »Pošk-Brodomerkur«... *

Nije lako održavati (prvoligašku) kvalitetu i nadarenu 
.mladost u gradu bez visokih škola. No, nije ni toliko teško, 
kada se zna što se hoće i kada se na vrijeme obave razgo
vori s mladcima, koji se neprestano krzmaju između rod
nih kaleta i svjetla velegrada. Ima, naime, dozvoljenih i 
uvriježenih načina da se vlastito sjeme ne prospe za plod, 
nost drugih sredina. I bliskih primjera za to.

Jedan od vrhova na evropskoj rukometnoj karti bijaše 
svojedobno Bjelovar. Sada se, pak, rukometni horizonti i 
te kako dobro vide iz Šapca. Susjedni »Zadar« je godina
ma bio suveren u jugoslavenskoj košarci, a njegovi oslonci 
Đerđa i Cosić veliki i u »malom« Zadru.

Zadarsku istinu pokušao sam svojedobno, ali očito bez 
uspjeha, objasniti Draženu Petroviću. Vjerujem, međutim, 
da će me na vrijeme shvatiti barem Ivica Žurić, koji je iz, 
meni (nama) neshvatljivih razloga, iz (još uvijek) afirmira
ne »Šibenke« poželio dres beogradskog IMT-a.

U SJENI »Šibenske košarkaške balade« i uspješnog fi
niša nogometaša »Šibenika« traje ovih dana jedna mala, 
intimna, nogometna drama. Izuzetno odricanje i upornost 
šibenskog saveznog suca Petra Berića da 12-godišnje kon
tinuirano dijeljenje pravde okruni ulaskom na drugoligašku 
listu ostali su. barem za iduću sezonu, bez prava efekta. 
Sudačka organizacija Dalmacije izostavila ga je s liste kan
didata, koji će kroz republički »play-off« pokušati do sa
vezne liste. Nije mu pomogao ni neosporni .statistički poda
tak da je imao bolji prosjek ocjena od dvojice uvrštenih 
(ili proguranih) kandidata, Zadranina Kraljevića i Splićani
na Krndije. Ni naknadni protest matične, šibenske organi
zacije.

Berić nije, nažalost, usamljen »slučaj« u »preskakanji
ma« šibenskih nogometnih sudaca. Njegovu sudbinu ove 
sezone neopravdano dijeli i Ivo Škarica, a nisu zaboravlje
na ni nemala razočaranja, kod »prisilnih« nazadovanja (ili 
stagnacije) dvojice najistaknutijih sudaca, Tomislava Copića 
i Ivice Peraka.

U šibenskoj se sudačkoj organizaciji, stoga, opravdano 
ljute na regionalne i republičke sudačke forume (i tijela). 
No, nije li ta cijela niska razočaranja odraz i vlastitih, unu
trašnjih slabosti ili bolje rečeno nesposobnosti da se šiben
ski ljudi u crnom opredijele za pravu politiku i prave 
kandidate!? Zadnji, Berićev »slučaj« je u tom smislu po
sebno indikativan. »Saveznu« kandidaturu od vlastite orga
nizacije spomenuti je arbitar dobio u zadnji čas. Tek pošto 
je njegov šibenski protukandidat Cipitelo pošteno i samo- 
kritički dao prednost Beriću. ,

U NEUGODNOM doigravanju našao se minulih dana, 
poslije vrlo solidnog prvoligaškog starta, sasvim neočekiva
no šibenski »Solaris«. Kada budete čitali ove retke (prvo
ligaška) sudbina šibenskih vaterpolista bit će već poznata. 
No, i u tom času valja pročitati izjavu mladog reprezenta- 
tivća Perice Bukića: — Splitski »Jadran« i »Bečej« su nas 
pobijedili na našem bazenu i ako to ponove na turniru u 

< Dubrovniku ,onda mi zaista nismo zaslužili ostati u Prvoj 
saveznoj ligi. Druga je, pak, stvar, što u tu situaciju s obzi- 

jrom na postojeći igrački kadar nikako nismo smjeli doći. 
I Već minula »Solarisova«- ligaška utrka bit će, neovisno 
o konačnom ishodu dubrovačkog turnira, zacijelo više nego 
poučna za šibenski vaterpolo. Ne samo kroz prizmu bodova; 
golova i sačuvanog (ili izgubljenog) statusa!

IVO MIKULICIN 
l ______;____________________ _—

Ligaški semafor
PRVA SAVEZNA VATERPOLSKA

LIGA
SOLARIS — PARTIZAN 

5:11
ŠIBENIK — Zimski bazen HTP 

»Solaris«. Gledalaca oko 500. Sud: 
Jović iz Splita i Pićulin iz Kranja.

SOLARIS: Akrap, Renje, Šaša San- 
Santinr, Đurđevic 2, Seferović, Po- 
nović 1, Belamarić, Sandro Santini, 
Radovčlc, Bukić, Supe 1, Lončar, 
Sladić.

SOLARIS — BEČEJ 
8:11

ŠIBENIK — Plivalište »Solarisa«. 
Gledalaca oko 400. Suci: Pićulin iz 
Kranja i Jović iz Splita.

SOLARIS: Akrap, Renje. Šaša San
tini, Đurđević 1, Seferović 1, Popo-

vić, Belamarić 1. Sandro Santini 1, 
Radovčić 1, Bukić 3, šupe. Lončar. 
Sladić.

TABLICA
1. Partizan 22 19 1 2 265:169 39
2. Jug 22 18 4 4 283:185 36
3. Primorje 22 13 4 5 223:215 30
4. Jadran (HN) 22 11 4 7 224:213 26
5. POšK 22 11 3 8 207:195 25
6. Mladost 22 10 1 11 235:220 21
7. Kotor 22, 9 1 12 179:185 19
'8. Mornar 22’ 83 11 181:213 19
9. Solaris 22 7 2 13 201:230 16

10. Bečej 22 7 2 13 201:242 16
1T. Jadran (S) 22 7 2 13 201:242 16
12; KPK 22 0 1 21 186:298 1

»Solaris«, »Jadran« i »Bečej« u ma* 
Istorici odlučuju tko će uz »KPK« 
ispasti iz lige. Pripremio: P. Popovlć



MALI OGLASNIK
TELEFONI: 

(059) 22-929, 29-929

PRODAJEM peterosoban use- 
Ijiv stan u centru grada. Po
nude na telefon 22-436 od 17 
sati. (1019)

Na osnovi člana 40. Zakona o građevinskom ze
mljištu (»Narodne novine«, broj 54-80) i člana 3. Od
luke o davanju na korištenje građevinskog zemljišta 
(»Službeni vjesnik općina Drniš, Knin i Šibenik«, broji 
14-83), Skupština općine Šibenik, na 28. sjednici Vije
ća udruženog rada od 29. svibnja 1984. godine, na 27. 
sjednici Vijeća mjesnih zajednica od 29. svibnja 1984. 
godine i na 26. sjednici Društveno-političkog vijeća od 
29. svibnja 1984. godine, donosi

TRAŽIM HITNO radnicu za 
rad u. bifeu »Tri lovca«. Infor 
macije u bifeu »Tri lovca«.

(1024)

RJEŠENJE

PRODAJEM veći kompleks 
poljoprivrednog zemljišta u 
Dubravi. Javiti se na telefon 
23-282. (969)

1. Određuje se provođenje natječaja za davanje 
na korištenje neizgrađenog građevinskog zemljišta u 
društvenom vlasništvu radi izgradnje obiteljskih sta
mbenih zgrada na području Mjesne zajednice šubiće- 
vac u Šibeniku.

Natječaju se izlažu ove građevinske parcele:

HITNO mijenjam dvosoban 
komforan stan za dva manja 
(oko 50 metara četvornih) i 
prodajem dječji krevet i vr
tić. Javiti se na adresu: Irena 
Kević, Mandalinskih žrtava 1.

(1029)

Za sve (parcele utvrđeni su uvjeti uređenja pro-

Br. parcele Površiha 
u m2

Tip 
objekta

Počet., 
cijena

Jamčevina

1. 858/4 389 VP+1 583.500, — 29.175,—
2. 85^7,847/3 372 VP+1 558.000,— 27.900,—
3. 84Š/51 323 VP+1 484.500,— 24.225,—
4. 858/5 463 VP+1 694.500,— 34.725,—
5. 848/11 335 VP+1 502.500,— 25.125,—
6. 858/6 406 VP+1 609.000,— ' 30.450,—MIJENJAM garsonjeru (24 

metra četvorna) u Ulici B. 
Kidriča 56, za sličnu na pred
jelu Vidici. Ponude pod broj 
1030.

2. 
stora.

3.
4.PRODAJEMO kuću u Manda

li ni, Milice i Turka 94. Kuća 
ima dva stana od 40 metara 
četvornih s posebnim ulazima 
i konobu od 70 metara četvor 
nih. Informacije na telefon 
(051) 429-519 i na licu mje
sta.

Sve (parcele imaju pristup na javni put.
U početnoj visini naknade sadržani su troškovi 

PRODAJEM »MORRIS MA
RINU« 1,3, proizvodnji 1977. 
Javiti se na telefon 28-733.

(1032)

DVA SOLIDNA zaposlena 
momka, hitno traže jednoso
ban, dvosoban stan ili garso
njeru na potezu Brodarica — 
Crnica, na jednu ili dvije go
dine. Ponude pod broj 1033.

pripreme zemljišta ! renta.
5. Rok izgradnje objekta je dvije godine računa

jući od dana pravomoćnosti rješenja o dodjeli.
6. Novi korisnik dužan je platiti; naknadu u roku 

od 30 dana od dana potpisivanja ugovora o međuso
bnim pravima -i obvezama.

7. Ugovor o međusobnim pravima i obvezama du
žan je novi korisnik sklopiti u roku od 30 dana od 
dana pravomoćnosti rješenje o dodjeli.

8. Jamčevina se polaže u Iznosu od 5 posto od 
početne cijene, na žiro-račun 34600-783-21 — nakna
da za nacionalizirano zemljište općine Šibenik.

9. Uz ponudu se mora priložiti: 

JEDNOSOBAN stan u Novom 
Beogradu (35 metara četvor
nih) sa centralnim grijanjem, 
mijenjam za odgovarajući na 
području od Šibenika do Ma
karske. Zainteresirani se mo
gu javiti na tel. (011) 172-232 
svakog dana od 17—21 sat.

(1034)

ZANATLIJA KERAMlCAR 
postavlja sve vrste keramike i 
mozaik. Radove izvodim kva
litetno, po solidnim cijenama. 
Javiti se na telefon 24-837 ra
dnim danom od 17—21 sat a 
preko vikenda cijeli dan.

(1036)

a) 
b) 
c) 
d) 
e)

dokaz o stambenom statusu, 
potvrda o godinama radnog staža, 
potvrda o broju članova obitelji, 
potvrda o sudjelovanju u NOR-u, 
dokaz o oduzimanju zemljišta 
(važi za bivše vlasnike)

PROFESOR MATEMATIKE 
daje poduke iz matematike za 
učenike koji su upućeni na 
popravni ispit. Javiti se na 
telefon 27-748 svaki dan od 
19—22 sata. (1035)

PRODAJEM obiteljsku kuću 
u Ulici Ante Blaževića 5 
(kod sv. Lovre). Pogledati 16, 
17. i 18. lipnja od 12—16 sati. 

(1037)

X 

♦

♦

MIJENJAM KOMFORAN stan 
od 82 četvorna metra i tera
som od 30 četvornih metara, 
centralnim grijanjem i telefo
nom u strogom centru Beogra 
da, za sličan pored mora u 
okolini Šibenika. Javiti se na 
telefon (011) 624-411. (1038)

PRODAJEM 100 metara insta 
ladjskog kabela 3x2,5. Javiti 
se na telefon 28-266. (1039)

10. Ponude se podnose u roku od 15 dana od 
posljednjeg dana objavljivanja natječaja.

Rješenje o raspisivanju natječaja objavljuje se na 
oglasnoj ploči Skupštine općine Šibenik, u Mjesnoj 
zajednici Subićevac, Vjesniku i Šibenskom listu.

11. Natjecati se mogu svi građani.
12. Najpovoljniji sudionik u natječaju za davanje 

na korištenje građevinskog zemljišta radi, izgradnje 
obiteljske stambene zgrade je sudionik koji postigne 
najveći broj bodova uz prihvaćanje uvjeta natječaja.-

Ako dva ili više sudionika imaju isti broj bodova 
povoljniji je onaj-koji je ponudio veću novčanu na
knadu.

13. Ako sudionik u natječaju, čija je ponuda oci
jenjena kao najpovoljnija, odustane od ponude nakon 
pravomoćnosti rješenja o prihvaćanju ponude, gubi 
pravo na povrat jamčevine, a zemljište će se dati 
sljedećem najpovoljnijem sudioniku.

14. Sudioniku koji ne uspije u natječaju vratit će 
se uplaćena jamčevina u roku od 30 dana od dana 
pravomoćnosti rješenja Natječajne komisije.

15. Svaki sudionik može se natjecati za više par
cela a na korištenje može dobiti samo jednu građe
vinsku parcelu.

16. Ponude za natječaj šalju se poštom u zapeča
ćenom omotu s oznakom »Ne otvaraj, za natječaj na 
Šubićevcu«.

17. Ponude za natječaj dostavljaju se Upravi za 
imovinsko-pravne poslove.

18. O vremenu i mjestu utvrđivanja rezultata ras
pisanog natječaja bit će obaviješteni svi sudionici pri
je sjednice Natječajne komisije.

19. Sve ostale informacije mogu se dobiti u Sku
pštini općine Šibenik, Upravi za imovinsko-pravne 
poslove, soba broj 38, ili na telefon 22-766 (lokal 38).

Broj: 08-2990/1-84
Šibenik, 29. svibnja 1984.

SKUPŠTINA OPĆINE ŠIBENIK

GOSTIONICA »Kod Duje« 
traži kuharicu 111 konobaricu. 
Javiti se u gostionicu ili na 
telefon 25-248. (1039)

PRODAJEM regal, trosjed, 
dvije fotelje, stolić. Cijena po
voljna. Informacije na tele
fon 27-937. (1040)

PRODAJEM »Zastavu« 750.
Informacije na telefon 29-927.

(1041)

štedite

KOD JADRANSKE 
DANKE

(
OBAVIJEST IZ »AUTOTRANSPORTA«

»Autotransport« Šibenik OOUR »Putnički promet« 
u kooperaciji sa »Zagrebačkim transportima« Zagreb 
22. lipnja otvara sezonsku liniju na relaciji ŠIBENIK 

I— MURTER — GRACAC — ZAGREB s polaskom 
iz Murtera u 19 sati te polaskom iz Zagreba za Mur- 
ter i Šibenik u 22.30 sati. Svaki drugi dan linija sao
braća s polaskom iz Šibenika u 17.30 sati. Sve infor
macije kao i prodaja karata mogu se dobiti na auto, 
busnom kolodvoru Šibenik i Zagreb te predstavništvi
ma u Vodicama, Murteru i Biogradu.

Ugodnu i sigurnu vožnju želimo vam autobusima 
»Autotransporta« Šibenik.

»♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦♦i

RO ZA GRAĐEVINARSTVO 
»IZGRADNJA« — ŠIBENIK

raspisuje

NATJEČAJ
za uspostavljanje međusobnih prava i obaveza 

s učenicima i studentima za školsku 1984/85. godinu

na Srednjoškolskom centru za stručno obrazovanje za
ova zanimanja:

1. zidar
2. tesar

15 učenika
15 učenika

VI stupanj obrazovanja
1. inženjer građev. 1 student

VII stupanj obrazovanja
1. dipl. inž. građev.
2. dipl. inž. arhitekture

3 studenta
3 studenta

Kandidati moraju ispunjavati opće i posebne uv
jete za upis u odgovarajući obrazovni centar, odnosno 
fakultet.

Prednost kod izbora imaju kandidati s boljim us- ] 
pjehom u prethodnom školovanju.

Uz molbu treba priložiti: 3

a) učenici: 1
4

— svjedodžbu 1. i 2. razreda pripremnog stup- $
■ 1— liječničku svjedodžbu o zdravstvenoj spo- t 

sobnosti za odgovarajuće zanimanje,

b) studenti:
—* svjedodžbu za 3. li 4. godinu završnog stup- X 

nja srednjeg usmjerenog obrazovanja, te za- i 
vršnog ispita, X

— liječničku svjedodžbu. $

Izabranim kandidatima radna organizacija preko * 
OSIZ-a za standard učenika i studenata općine šibe- X 
nik osigurava kredit — stipendiju.

Molbe s potrebnim dokumentima dostavljaju se ♦ 
kadrovskoj službi u roku od 15 dana od objave natje- ♦ 
čaja.

A A A A A A A A A A 4b A A A A A A A▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼ ▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼▼

♦ RADNA ORGANIZACIJA ZA t
♦ FIZIČKU I TEHNIČKU ZAŠTITU j
♦ DRUŠTVENE IMOVINE »FIT« 1
♦ SA POTPUNOM ODGOVORNOSTI t
♦ Šibenik i

♦ RASPISUJE |

I NATJEČAJ

♦ za obavljanje poslova i zadataka

t Rukovodioca radne jedinice *
t za administratora — stručne poslove
j —- sekretar xx ♦
| UVJETI:

| — završen Pravni fakultet
X — 1 godina iskustva na pravnim poslovima
X — moralno politička podobnost

X Kandidat se bira na vrijeme od 4 (četiri) godine.
| Natječaj je otvoren 15 dana od dana objavljivanja.
I Nepravodobne, nedokumentirane i nepotpune ponude 
i neće se uzimati u razmatranje.
» Ponude se podnose pismeno uz dokaze na adresu: 
t RO za fizičku i tehničku zaštitu društvene imovine 
t »FIT« Šibenik, Borisa Kidriča 73, Šibenik.



VODORAVNO: 1. Obmanji
vač masa, politikant, 7. Rima, 
slik, 11. Vrsta velike ptice se
lice, 15. Plin bez boje, okusa 
i mirisa, sastavni dio rasvjet
nog plina, 16. Kem. znak, za 
kalcij, 18. Vrsta guštera ok- 
[opnika, aligator, 20. Šibenski 
narodni heroj (Vlado), 21. Pri
stanište, 23. Kanape; počivalj- 
ka. 24. Država u Ariji, 25. 
Grad u Italiji, 27.. Pripadnik 
gorostasnog bibl. plemena, 29. 
Naša popularna ženska ples
na grupa, 30. Brdo iznad Beo
grada, 32. Krat. za »ad no- 
Lam«, 33. Automobilska ozna
ka za Makarsku, 34. Otporan 
protiv neke bolesti, 35. Sa
stavni veznik, 37. Jedan ja
dranski otok, 39. Dio cipele, 
10. Zemljišna mjera, 41. Jed
na afrička država, 43. Legen
darni danski kralj (7. stolje
će), 44. Dne glumice Eržišnik, 
45. Inicijali zagrebačkog tim
skog i tv-glumca (Jubilej go
spodina Ikla), 46. Ime glumi
ce Derek, 47. Pjesma uzviše
na sadržaja, 49. Opis nekog 
puta, vozni red, 50. Opasna 
bolest, 52. Telefonski poziv, 
54. Kec, prvak, 55. Ime glu
mice Banjac, 56. Jestivi ke
steni, 58. Naša rijeka, 60. Pri

RJEŠENJE KRIŽALJKE IZ PROŠLOG BROJA:
VODORAVNO: Nikakav, brak. Lion, analom, Ka, 

anakonda, vosak, kanu, Ivanka, Ivan, rarozi, Elza, đ, 
gatati, odora, aa, se, Atos, mi, Aretej, lot. tor, vaza, 
inat, rano, or, to, ada, amerikan, r, jela, ila, ar. sita, 
Parana, okan, barit, kamenica, os, gitano, stan, Sana, 
Dolinar.

padnik staroga naroda koji je 
nekad živio u Laciju, 61. Na- 
nišaniti, 63. Junačka pjesma, 
epos, 64. Raskošni dvorci, kra
ljevski dvori, 65. Vrsta riječ
ne ribe, bulješ, 66. Naprava 
za prosijavanje, 67. Oronuo, 
ostario.

OKOMITO:. 1. Odstranjen 
depilacijom, 2. Uživalac dro
ge, narkoman, 3; Čudnovat 
događaj, čudo, 4. Aminopro- 
pionska kiselina, 5. Nosilac na
sljednih karakteristika, 6. 
Osobna zamjenica, 8. Ruko- 
metni klub (krat.), 9. Narod
no kolo. 10. Premjerene toč
ke na zemljištu, 11. Veće knji 
ževno djelo, 12. Naš sklada
telj (Krsto), 13. Jedinica sile 
u fizici, 14. Kem. znak za alu
minij, 16. Djevojka, moma, 17. 
Stare mjere za težinu, 19. Pre 
noćište, konačište, 21. Auto

mobilska oznaka za Leskovac, 
22. Ljetopisi, godišnjaci, 25. 
Krvna žila, 26. Velike ribar
ske mreže, 28. Žitelj jednog 
primorskog grada, 31. Utjelo
vljenje božanstva u hindus- 
koj religiji, 33. Vrsta zarazne 
bolesti, 36. Drugo, ostalo, 38. 
Šarenica oka, 39. Vrsta tkani
ne, 41. Sovjetski pisac (Mrtve 
duše), 42. Riječni otok, 44. Ne
brige, 46. Zimski vjetar na 
Jadranu, 48. Rastavni veznik, 
50. Posuda za kiseljenje kupu
sa, 51. Sitan indijski novac, 
53. I jedna i druga, 56. Crve
ni poljski cvijet, 57. Krat. za 
međunarodni kazališni institut 
(International Theatre Institu
te), 59. Autonomna pokrajina 
(krat.), 60. Industrijska biljka, 
61. Str. kratica za broj, .62. 
Inicijali pok. splitskog skla
datelja (Mala Floramy).

J. J.

SJECANJE
18. lipnja* navršava se mjesec 
dana ođ kada je preminuo naš 
dragi sin, otac i brat

MILAN 
MANOJLOVIĆ 

pok. ILIJE 
oficir JNA

Prerano si nas napustio dragi sine u svojoj 37. 
godini. Ostavio si duboke tragove tuge i boli u našim 
srcima. Uvijek ćemo čuvati uspomenu na tebe.

Tvoji najmiliji: majka Bosa, djeca Verica 
i Dejan, sestra Marjana te mnogobrojna 
rodbina i prijatelji. (185)

JAVNA ZAHVALA

U neizmjernoj tuzi i boli koja 
nas je zadesila smrću našeg 
dragog i voljenog

DUŠANA 
MITROVIĆA-MATIĆA

najtoplije zahvaljujemo svim rođacima, prijateljima, 
susjedima, znancima i svim ostalima koji su u tim teš
kim trenucima bili uz nas, izrazili pismeno i usmeno sau-
češće, odar okitili cvijećem, odali kraj odra posljed
nju počast i otpratili našeg dragog i neprežaljenog 
Dušana na vječni počinak. Posebno zahvaljujemo ra
dnim ljudima i rukovodstvu RO »Komunalac«, OOUR 
-u »Elektra«, OOUR-u »Čempresi« i medicinskom 
osoblju koji su nesebičnim trudom i zalaganjem po
mogli nam u našim teškim trenucima.

Tugujuća obitelj Mitrović-Matić (189)

U SJEĆANJE
16. lipnja navršava se mjesec dana ođ tragične 

smrti naše drage i nikad prežaljene

GORDANE ZENIĆ
S tugom i ljubavlju uvijek će ostati u srcima 

njenih najbližih: teta Mara, tetak Pero, rođaci Zrinka 
i Damir. (IM)

UDRUŽENJE PROFESIONALNIH 
RIBARA NA MORU 
ŠIBENIK 
Ulica Borisa Kidriča 77/A 
Broj: 104/1—1984 

. Šibenik, 13. lipnja 1984.
OGLAS

Na temelju zaključka sa sjednice Upravnog i nad
zornog odbora Udruženja profesionalnih ribara na 
moru Šibenik, Komisija za raspisivanje natječaja za 
popunu radnog mjesta tajnika — voditelja kancelarije

* — u Šibeniku, PONOVNO RASPISUJE NATJEČAJ
1. VSS — tajnik Udruženja — voditelj kancelari

je .u Šibeniku.
Traži se:
Diplomirani ekonomist ili diplomirani .pravnik s 

radnim stazom:
— najmanje tri godine na rukovodećim poslovima 

u radnim organizacijama ribarske privrede i 
još tri. godine radnog iskustva na poslovima 
finahcijsko-računovodstvenih poslova.

— da je potpuno upućen u provedbi i primjeni 
svih zakonskih propisa iz morskog ribarstva i 
pomorske privrede, propisa o zdravstvenom i * 
mirovinskom-invalidskom osiguranju radnika i 

'poljoprivrednika, te općih propisa iz privrede.
— da poznaje i sam provodi tehniku knjiženja po 

propisanom kontnom planu, izradi periodičnih 
obračuna i završnog računa prema postojećim 
zakonskim propisima.

—.da je spreman obavljati sve administrativne i 
pravne poslove u vezi s poslovanjem Udruže
nja, uključujući obavljanje daktilografskih po
slova.

Osobni dohodak prema sporazumu.
Oglasni rok zaključno' do 25. lipnja 1984. godine, 

a nastup službe od 16. srpnja 1984.
Ponude s dokazima o ispunjavanju uvjeta ovog 

natječaja s biografijom dostavljaju se Natječajnoj ko
misiji Udruženja profesionalnih ribara na moru Ši
benik, Ulica Borisa Kidriča 77/A. .

Odluka i obavijest o rezultatima izbora obavit će 
se u roku bd 30 (trideset) dana od zaključenja natje
čaja.

»Š I B E N K A«

PRODAVAONICA

MOTONAUTIKE

U DOCU NUDI:

..TORFEDO"
STABILNE BRODSKE I 
INDUSTRIJSKE MOTORE

— stabilni brodski motori 
od 1, 2 d 3 cilindra

— industrijski motori od 4 
cilindra

— radno vrijeme prodavao 
niče od 7—-12 i od 18— 
20 sati-, subotom od 7.30 
—13 sati

Informacije u prodavaonici 
MOTONAUTIKE u Docu 
telefon 22-533.I__ I___ r

ZAHVALA

Prošlo je mjesec dana otka
ko je prerana i tragična smrt 
otrgla zauvijek od mene mo
ju jedinicu

GORDANU ZENlC

Zahvaljujem svima koji su mi u trenucima najve
će boli i bezgranične tuge pomogli riječima utjehe i 
suosjećanja zbog gubitka moje Gordane. Zahvaljujem 
kolegama svih OUR-a RO »Transjug« Rijeka, svim 
prijateljima i stanarima zgrade Pionir. Izraze zahval
nosti upućujem i osoblju ambulante u Trogiru i ne
poznatom vozaču koji je nesebično priskočio u po
moć u kritičnom trenutku. Hvala svima koji su je 
voljeli i njezin grob okitili cvijećem.

Neutješna majka Ruža (190)

ZAHVALA
U povodu dvadesete godišnjice od smrti našeg 

dragog i nezaboravnog
BOŽE DULIBIĆA 

odvjetnika, kustosa Muzeja i publicista 
zahvaljujemo svima koji ga se sjećaju i posjećuju 
njegov grob.

Napose, izražavamo toplu zahvalnost kolektivu 
Muzeja grada Šibenika i njegovom direktoru prof. 
Slavi Grubišiću, koji svake godine, na dan smrti 
svog suradnika, posjećuju njegov grob i polažu vije
nac.

Također hvala i onima koji ga se sjećaju objav
ljujući radove iz Božine ostavštine.

Božini rođaci (192)



vlakovi

L ZAGREB: u 6.06 (veza na M* 
ran-exprcs, prekrcaj u Perkoviću). 
I (veza na Dalmacija-expres), 14.20 
iat-expres (direktna kola), 20.15 
•kina i spavaća kola) i 22.13 (ve- 
»a Tauern-e*pres).

i BEOGRAD: u 19.20 (veza na 
Jecijan iz Splita) i u 20.15 (di
na kola).

ZAGREBA: u 7.12, 13.13, 2130

BEOGRADA: u 7.12 i 7.40 sati.

DOLAZAK VLAKOVA

’LIT — BEOGRAD: ponedjeljkom 
.30. 19.40, utorkom u 630, 1730, 
), srijedom u 630, 1420, 20.40, 
rtkom u 630, 19, petkom u 630, 
0, subotom u 630, 19.40 i nedje- 
i u 630, 1730, 19.40 sati.

?LIT — ZAGREB: ponedjeljkom 
1.10, 1130, 17, utorkom u 8.10, 
), 18.15, srijedom u 8.10, 1130, 
četvrtkom u 8.10, 1130, 18.15, pct- 
i u 8.10, 1130, 17, subotom u 
, 17, nedjeljom u 8.10, 1130, 18.15

UDAR — ZAGREB: ponedjeljkom 
.05, utorkom u 6.05, srijedom u 
0, Četvrtkom u 8, petkom u 8, 
otom u 6.05 sati.

UDAR — BEOGRAD: ponedjeljkom 
9 sati, utorkom u 11.10 sati, če
kom u 635 sati, petkom u 7.45

BRZA PRUGA:
A ZADAR, RAB ft RIJEKU: pone- 
jkom u 2130 sati.

LOKALNE PRUGE:
a ZLARIN: svaki dan osim ne- 
Ijo u 530, 9, 13 ft 14.45 sati (do- 
no putovanje srijedom ft subotom 
[7.45 sati). Nedjeljom ft praznikom 
* ft 17.45 sati.
a KAPRUE i 2IRJE: radnim da- 
n u 13 sati (petkom u 14.45 sati), 
ijeljom ft praznikom u 16 sati.
a PRVIĆ LUKU: radnim danom u 
13 ft 14.45 sati. Dodatno putovanje 
jedom i subotom u 17.45 sati. Ne- 
:ljom ft praznikom u 9 ft 17.45 sati.
& SEPURINU: radnim danom u 
i. Nedjeljom i praznikom u 9 ft 
3, 9; 13 i 14.45 sati. Dodatno pu- 
anjo srijedom i subotom u 17.45 
45 sati.
b VODICE: radnim danom n 9 i. 
45 sati, te dodatno putovanje sti
lom i subotom u 17.45 sati. Ne- 
ijom i praznikom u 9 ft 17.45 sati.

KINEMATOGRAFI

IBENIK: njemački film »Po
žuri zabava počinje« (do 
17. VI) 
talijanski film »Učiteljica 
igra sa cijelim razredom« 
(od 18. do 21. VI)

ESLA: talijanski film »Život 
je lijep« (do 16. VI) 
američki film »Fantazmi« 
(od 17. do 19. VI) 
američki film »Pakao Vi
jetnama« (od 20. do 22. VI)

3. APRILA: engleski film 
»Mac Vicar« (do 17. VI) 
američki film »Petak 13.« 
II dio (od 18. do 21. VI)

DEŽURNA LJEKARNA

VAROŠ, Ulica bratstva i* je- 
linstva 32 (do 22. VI).

IZ MATIČNOG UREDA

Rođeni

Dobili kćerku:
Grgo i Mladenka Friganović,

Joran i Milka Roša, Zlatko i

Odgovorni gdje ste?
Kada smo 'snimili ovu fotografiju na Subićevcu, 

nismo u prvi mah bili sigurni, tko je nabacao ovoliko 
kamenja na prometnicu i od kada se ono nalazi na 
kolniku. Slučajni nam prolaznici rekoše, da je to re
zultat nestašne dječje igre, jer na tom mjestu duže 
leži voda zbog loše izvedenog kolnika. Drugi nam pak 
rekoše, da je to od nedavnog miniranja obližnjeg 
terena za gradnju privatne obiteljske kuće.

Jedno ili drugo svakako je manje važno od či
njenice, da mora netko da je odgovoran da se ova 
saobracajnica očisti i osposobi za saobraćaj. To više, 
Što ovakva slika predstavlja pravo ruglo pred turis
tičku sezonu, a nisu isključena oštećenja automobila, 
pa ni saobraćajne nezgode.

Snimio: V. Polić

Roa Buovac, Marko i Vinka 
Barišić, Nedeljko i Jadranka 
Mrazić, Ivica i Branko Pešo, 
Petar i Božica Šljuka, Petar 
i Marija Kuvač.

Dobili šina:
Ante i Milka Cukrov, Jere 

i Dragica Gracin, Drago i Gor- 
dana Matić, Milan i Ana An- 
tić, Joso i Anica Živković, An
te i Ljiljana Bonjolo, Bože i 
Mara Bumbak, Josip i Jasna 
Dobrović, Zoran i Ojdana Go- 
leš, Radenko i Smiljana Šu- 
njerga, Zoran i Anka Meić, Ali 
i Šamija Memedovski, Tiho- 
mir i Mirjana Popov, Hajko 
i Danica Tomasović, Zoran i 
Ana Šišara.

Vjenčani
Dušanka Ercegović i Stipe 

Kale, Ankica Đidara i Ante 
Aužina, Emilija Lušić i Kar
lo Chiabov, Slavenka Đakovlć 
i Marko Jurković, Zlata Lju- 
bić i Milivoj Aras, Dragica 
Maleš i Igor Petković, Jadran
ka Perković i Rajko Budimir, 
Štefica Balić i Josip Krnić, 
Grozdana Lovrić i Veljko Pi- 
lipac. z

Umrli
Jure Nakić (5.8), Ante Rakić 

(78), Šimun Mišura (85),

Lokalne pruge:
ŠIBENIK — DUBRAVA — 

BIRANJ: u 4, 6.20, 7, 8, 10,30, 
12.15, 13, 14.45, 18.30, 20.15, 
22.20 sati.

ŠIBENIK — KNIN: u 4.15, 
5.15, 6.10, 6.30, 7.20, 8 9, 10, 
10.30, 12, 13.30, 15.15, 16.30, 
19.15, 20.45 sati.

ŠIBENIK — JEZERA — 
MURTER: u 3.30, 5.45, 8, 10:30, 
11.30, 13, 14.45, 16.20, 18, 20.20 
sati.

ŠIBENIK — BRODARICA: 
u 7.15, 7.45, 8.45, 9.45, 10.45, 
11745, 12.45, 16.45. 18.45 sati.

ŠIBENIK — BRODARICA 
— JADRTOVAC: 9.45, 11.45, 
13.15, 19.15 sati.

ŠIBENIK PRIMOŠTEN 
— ROGOZNICA: u 5.30, 5.45, 
9.45, 11.45, 13.15, 19.30 sati.

ŠIBENIK — RAŽANJ: u 
5.30, 11.45 sati.

ŠIBENIK — SRIMA — VO
DICE: u 7, 7.40, 8.45, 9.45, 
10.45, 11.45, 12.45, 14. 15.40, 
17.45 .sati.

ŠIBENIK — SRIMA — VO
DICE — TRIBUN J: u 4.30, 
6.30, 8, 10.30, 11.30, 13.15, 14.45, 
17, 18.30, 20 sati.

ŠIBENIK — SOVLJA: u 
6.30, 13.15, 20 sati.

ŠIBENIK — VODICE — PI- 
ROVAC: u 6.15, 7.45, 9.45, 
11.45, 13.25. 16.30, 19.30 sati.

ŠIBENIK — GREBAŠTICA 
—• KONOBE — BRNJACA: u 
4.30, 6.20, 6.30, 11.30, 12.30, 
20 i 22.20 sati.

ŠIBENIK — PIROVAC — 
BANJEVCI — STANKO VCI: 
u 3.00, 14.30 sati.

ŠIBENIK — GACELEZI — 
STANKOVCI u 3.00,.14.30 sati.

ŠIBENIK — ZABLAĆE: u 
5.30. 7. 9, 11, 13.15, 13.55, 17, 
19.15 sati.

ŠIBENIK — KISTANJE — 
ERVENIK: u 2.45, 14.30 sati.

ŠIBENIK — BRIBIRSKE 
MOSTINE — KISTANJE: u 
10.30 sati.

ŠIBENIK — SKRADIN — 
BENKOVAC: u 6 sati (saobra
ća samo ponedjeljkom)

ŠIBENIK — PIROVAC — 
BENKOVAC: u 14.30 sati.

ŠIBENIK — VODICE — CI
STA: u 3.30, 5.45, 10, 12, 14.30, 
19.15 sati.

ŠIBENIK — ZATON — 
GACELEZI: u 6.10 sati.

ŠIBENIK — VODICE — 
VUKŠlC: u 14.30 sati.

ŠIBENIK — SAPIN DO
LAC: u 3.30, 15, 19.15 sati.

ŠIBENIK — ZATON: u 6.10, 
7.30 sati.

ŠIBENIK — ZATON — RA- 
SLINA: u 4,30, 6.40, 9, 10. 12, 
12.30, 13, 14.30, 17.30, 19, 20.30 
sati.

(Napomena: crno otisnuti 
polasci ne saobraćaju nedje
ljom i praznikom)

ŠIBENIK — TRST: u 23 sa
ta.

ŠIBENIK — DUBROVNIK: 
u 2.30, 5,15, 9, 11 i 13.15 sati.

ŠIBENIK — RIJEKA: u 13, 
19.35, 23 (sezonski polasci od 
1. VII — 31. VIII u 8.05 i 20.45 
sati).

ŠIBENIK — ZAGREB: u 
4.30, 20.30, (sezonski polazak 
od 15. VI — 5. IX u 17.30 sa
ti).

ŠIBENIK — LJUBLJANA: 
u 19.35 (sezonski polasci od 
1. VII — 31. VIII u 8 i 20.45 
sati).

ŠIBENIK — JESENICE: se
zonski polazak od 1. VII —- 
31. VIII u 20.45 sati.

ŠIBENIK — SPLIT: u 2.30, 
4.25, 5.15, 6.30, 7, 9, 10.30, 11. 
13.15, 15.30, 17.30 i 20.30 sati.

ŠIBENIK — ZADAR: u 4.30, 
7, 10.30, 12.25, 13, 16, 19.35, 
20.45, 23.05 (od 1. VII — 31. 
VIII u 5.15 sati).

1

Dobru tradiciju ne treba 
olako odbacivati. U našim 
primorskim (a i drugim, 
valjda) mjestima dugo se 
njegovao običaj da se, po
sebice uz neke nadnevke, 
iipražnjava raznorodna igra 
zvana tombola. Bilo je je
dno razdoblje kad se tom
bola (gotovo sasvim) bila 
»ugasila«, ali je u potonje 
vrijeme nanovo razgranate 
i aktualizirana.. Priređuje 
se i u našem gradu. Tko 
su organizatori i zbog čega 
se igra baš ta i takva tom
bola jasno je i da se ne 
kaže ništa više: tu, znamo 

PUTOKAZI
barem toliko, mnogi ulažu, 
neki (obavezno) i dobiju, 
a glavnina uplaćenog nov
ca ostaje u blagajni organi 
zatora. I s tim novcem se 
dalje barata — prema po
trebi i tako to. I, da ne 
duljimo, nemamo mi ni
šta protiv tombole, nema
mo ništa u principu protiv 
te igre (a o nuzgrednim 
stvarima ovdje i nije ri
ječ!), ali imamo, uz nju i' 
oko nje, sasvim određene 
primjedbe. Šibenik je grad 
i normalno je da živi (ko
liko to može više) atraktiv
nim, živim gradskim živo
tom. Samo, ne čini nam se 
nimalo prikladnim da — 
a vidljivo je to na nekoli
ko punktova u glavnoj 
gradskoj ulici — na mjesta 
(do prostorije, gdje se igra 
lutrija jarkom bojom oli
čeni putokazi), Slična je 
stvar i sa »visećim panoi
ma« za neke tzv. galerije! 
(O tome nitko ne vodi bri
gu, a — koliko znamo — 
za te i takve putokaze nit
ko i ne traži odobrenje od 
nadležnih tijela i ustano
va). Dobrano i poradi toga 
stvara se vašar koji »miri
še« na seoske derneke. Što 
o tome misli ljudstvo vrlog 
Komiteta za komunalne po 
slove Općinske skupštine i 
kako na tu rugobu gleda 
Zavod za zaštitu spomeni
ka kulture — htjeli bismo 
znati. A to znači — bilo bi 
dobro da nam odgovore. 
Dabome.

GROZNICA FESTIVALSKE VEČERI
— Da nije mog vjernog Keopsa, večeras mi ne bi imao 

tko donijeti ni čašu vode!
— Smiri živce. Sime, do izravnog - TV prijenosa ima još 

samo petnaest minuta, a vatromet ćemo ionako $ balkona 
gledati uživo!


